
  

لزوم احیای بازی های 
بومی و محلی در استان 

با مسوولیت سردبیر

یکی از راه های انتقال فرهنگ از نسلی 
به نسل دیگر، بازی های سنتی و محلی 
است.استان گلستان پیشینه غنی از بازی  
های بومی و محلی دارد برخی از این 
بازی ها  و ورزش های بومی و محلی 
او، چلیک چلیک،  و  تش  از:  عبارتند 
هفت سنگ، چولنگ بازی، پاچوجنگی، 
کاله بازی،  اسب دوانی، رقص خنجر، 
کشتی باشال، برده برده، لی لی، تیله بازی 
،گاله بازی، تک بازی، توپ کش، پاره 
با توپ، کبدی،  تنه، پاچو  به  تنه  پاره، 
وسطی، خط و نشان، بالا بلندی، گرگ 

بازی، چوب بازی و....
وجود تنوع فرهنگی و قومیتی در استان 
گلستان، زمینه ی تنوع بازی های محلی و 
بومی  متعددی را متأثر از خرده فرهنگ 
های قومی فراهم کرده است. در گذشته 
های نه چندان دور که هنوز این بازی ها 
در محلات و شهرها و روستاهای استان  
رواج و رونق داشت هر کدام از این بازی 
ها اهداف، آثار و نتایج روانی، اجتماعی، 
جسمی و حرکتی و... را دنبال می کردند.
این ورزش ها و بازی ها  در گذشته  به 
راحتی می توانست با امکانات ساده ، 
قشر وسیعی از افراد جامعه را در گروه 
های  سنی گوناگون تحت پوشش قرار 
دهد.مهم  ترین ویژگی بازی های بومی 
مشکلات  رفع  گروهی،  کار  تقویت 
و  حرکتی  فقر  از  ناشی  جسمی 
تخلیه ی روانی افراد است. یکی دیگر 
از کارکردهای مهم بازی  های بومی و 
محلی ایجاد تحرک و نشاط اجتماعی 
در افراد جامعه است. از آنجا که این 
بازی ها اغلب به صورت گروهی برپا 
می شد محلی  مناسب برای ارتباط و 
گفت وگو و در برخی موارد به نوعی 
مکانی برای حل اختلافات و رفع کدورت 
ها بود. این بازی ها ساختاری متناسب با 
روحیه، بافت تاریخی و اقلیم هر منطقه 
مشغله های  صنعتی،  زندگی  داشت. 
کاری، ماشینی شدن و شهرنشینی  و به 
طور کلی تغییر شیوه ی زندگی مردمان 
امروز این بازی ها و ورزش های بومی و 
محلی را کم رنگ کرده است.  از آنجا که 
این بازی ها در گذشته فرصت تبادلات 
فرهنگی و اجتماعی و ارتباط بین نسل ها 
تقویت  موجب  و  کرد  می  فراهم   را 
ارتباطات و انتقال خصلت های فرهنگی 
می شد از این رو احیای این بازی ها از 
برای  استان  ورزشی  مسوولان  سوی 

بازیابی فرهنگ بومی ضروری است

یادداشت اول 

 مزایده فروش

استان  در  واقع  بادامی(  و  نخودی  مصالح شن)  و  شسته شده  ماسه  مترمکعب   حدود14000 

 گلستان- شهرستان مراوه تپه را از طریق مزایده به فروش برساند.متقاضیان حداکثر ظرف مدت

 یک هفته از تاریخ درج آگهی مهلت دارندجهت بازدید و دریافت اطلاعات بیشتر با شماره

تلفن 09155597491 و یا 05136073535 داخلی 130 تماس حاصل نمایند

یک شرکت معتبر عمرانی در نظر دارد

الزام ماسک زدن از درب 
منزل انجام می شود

3 طنز از
وحید حاج سعیدی 

چند شاخه گل
 زندگی نامه من است
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گلشن مهر شناسنامه گلستان است 

5 4 2

روزنامه

رئیس س��ازمان صنعت معدن و تجارت استان گلستان 
گف��ت: بنا به تصمی��م کارگروه گندم آرد و نان اس��تان 
گلس��تان قیمت نان تا پایان س��ال تغییر نخواهد کرد. به 
گزارش روابط عمومی سازمان صنعت معدن و تجارت 
اس��تان گلستان، حس��ین طلوعیان گفت: سومین جلسه 
کارگروه گندم آرد و نان اس��تان گلستان در سالجاری با 
حضور اس��تاندار گلستان در محل سالن جلسات شهید 
باهنر استانداری گلس��تان برگزار گردید. وی گفت: در 
این جلس��ه مقرر گردید، با عنایت ب��ه این که نان قوت 

غالب مردم اس��ت، علی رغم تمامی مشکلات و یارانه 
زیادی که دولت برای نان باید بپردازد، قیمت نان تا پایان 
سالجاری تغییری نخواهد کرد و مردم استان نگران این 

موضوع نباشند. طلوعیان افزود: با توجه به گرانی قیمت 
آرد آزاد و اخت��لاف قیمت آن با آرد یارانه ای متاس��فانه 
ش��رایط برای تخلف در این حوزه فراهم است، از اینرو 
با تشدید نظارتها و گشت های مشترک بدنبال شناسایی 
افراد متخلف هستیم و قطعا با این افراد بشدت برخورد 
خواهی��م نمود. وی از مردم اس��تان خواس��ت هرگونه 
تخلف در حوزه های صنفی بویژه نانوایی ها را از طریق 
سامانه ۱۲۴ به اطلاع بازرسان این سازمان برسانند تا در 

سریعترین زمان ممکن با متخلفین برخورد گردد.

  نان گران نمی شود 

www.golshanemehr.com
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خبر

هشت انتصاب جدید 
در استانداری گلستان

 استاندار گلستان با صدور احکامی جداگانه 
چند مدیر در سطح استانداری، فرمانداری و 
بخشداری این استان شمالی را منصوب کرد. 
به گزارش روابط عمومی استانداری گلستان، 
این تغییرات در علی آبادکتول، کلاله، مینودشت 
و گالیکش انجام شد. بر اساس احکام استاندار 
گلستان، شهربانو برهانی به عنوان سرپرست 
اداره کل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری، 
محمد میرعرب رضی به عنوان سرپرست 
معاونت برنامه ریزی و امور عمرانی فرمانداری 
علی آبادکتول و محمدرضا میرنیا به سرپرستی 
معاونت برنامه ریزی و امور عمرانی فرمانداری 
کلاله منصوب شدند.ِ همچنین حق شناس در 
این احکام، محمد کوهستانی را به سرپرستی 
بخشداری کمالان شهرستان علی آبادکتول، 
یعقوب حاجیلری را به سرپرستی بخشداری 
مرکزی شهرستان گالیکش، غلامرضا ممشلی 
کوهسارات  بخشداری  سرپرستی  به  را 
به  را  مردی  پدرام  مینودشت،  شهرستان 
سرپرستی بخشداری پیشکمر و علی پسرکلو 
را به سرپرستی بخشداری مرکزی شهرستان 

کلاله منصوب کرد.

ابتلای ۲دانش آموز 
گلستانی به کرونا

مدیرکل آموزش و پرورش گلستان از ابتلای 
دو دانش آموز به کرونا خبرداد و گفت: ۳۴ 
آموزش  مخالف  گلستانی  والدین  درصد 
حضوری فرزندان خود هستند. به گزارش 
مهر، احسان گوهری راد در جلسه ستاد استانی 
مقابله و پیشگیری از کرونا اظهار کرد: در حال 
حاضر ۵۹ درصد دانش آموزان گلستان به 
صورت حضوری در مدارس حاضر می شوند. 
وی با بیان این که تعداد بستری کودکان از زمان 
بازگشایی مدارس تغییر چندانی نکرده است، 
افزود: چهار نفر از فرهنگیان و دو دانش آموز 
کرونا  به  ابتلاء  دلیل  به  اکنون  هم  گلستان 
بستری هستند. مدیرکل آموزش و پرورش 
گلستان ادامه داد: ۸۲ درصد دانش آموزان از 
طریق مدرسه تلویزیونی، ۶۳ درصد از طرق 
روش ها  سایر  از  درصد   ۱۳ و  شاد  شبکه 
به  اشاره  با  راد  گوهری  می بینند.  آموزش 
بررسی میزان رعایت پروتکل ها در مدارس، 
گفت: طبق بررسی ها ۸۰ درصد مدارس در 
وضعیت خوب، ۱۲ درصد در شرایط متوسط 
و هشت درصد کمتر از متوسط هستند. وی بیان 
کرد: ۳۰ درصد خانواده ها کاملاً موافق حضور 
دانش آموزان در مدارس بوده، ۲۷ درصد موافق، 
۹ درصد ممتنع، ۲۰ درصد مخالف و ۱۴ درصد 

کاملاً مخالف بودند.

صنایع و معادن 1۸ درصد 
پروتکل های بهداشتی
 را رعایت کردند

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
گلستان با بیان این که رعایت پروتکل ها 
در صنایع و معادن پایین است، گفت: 
صنایع و معادن گلستان تنها ۱۸ درصد 
پروتکل های بهداشتی را رعایت کردند. 
به گزارش مهر، ناهید جعفری اظهارکرد: 
اوایل  تا  کرونایی  بیماران  بستری  بار 
خردادماه در گلستان یکی بود اما از بعد 
از خرداد مبتلایان شهرها بیش از روستاها 
شد که این امر نشان می دهد کمیته های 
وظایف خود  به  روستاها  در  سلامت 
خوب عمل کردند. وی افزود: از اول 
شهریور ماه تا اوایل هفته گذشته سه 

پارامتر رعایت بهداشت فردی، استفاده از 
ماسک و فاصله گذاری در استان بررسی 
شد و بررسی ها نشان داد ۵۰ درصد مردم 
گلستان پروتکل های بهداشت فردی را 
رعایت کرده که این رقم در کشور ۴۲ 
درصد است. معاون بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی گلستان گفت: ۴۸ درصد 
مردم از ماسک استفاده کرده و در ۴۷ 
درصد شیوه نامه ها توسط مردم استان 
رعایت می شود. جعفری با بیان اینکه در 
صنایع و معادن )کارگاه ها و کارخانه و 
غیره( وضعیت رعایت پروتکل ها بسیار 
پایین است، ادامه داد: ۲۵ درصد فعالان 

رعایت  را  فردی  بهداشت  بخش  این 
استفاده  ماسک  از  درصد   ۲۴ کرده، 
می کنند و در مجموع تنها ۱۸ درصد 
پروتکل ها در این بخش رعایت می شود. 
وی اضافه کرد: ورود مسافران به استان 
توسط  مختلف  برنامه های  اجرای  و 
ادارات بدون رعایت فاصله فیزیکی از 
چالش های پیش روی استان است که 
باید تصمیماتی در این بخش ها گرفته 
شود. جعفری گفت: عدم خدمات دهی 
افراد فاقد ماسک، محدودیت تردد  به 
در تفرجگاه ها و غیره می تواند جلوی 

گسترش کرونا را بگیرد.

www.golshanemehr.com

افزایش 200 لیتر در ثانیه آب شرب گرگان
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گلستان 
تامین  مشکلات  بررسی  جلسه  در 
با  گرگان  شهر  نیاز  مورد  شرب  آب 
نمایندگان  و  حضورفرماندارشهرستان 
در  قلا  آق  و  گرگان  شهرستان  مردم 
مجلس شورای اسلامی ومدیر عامل آب 
و فاضلاب استان برگزار شد، گفت: شهر 
گرگان به عنوان مرکز استان، تنها مرکز 
استانی است که دچار مشکل آب شرب 
است. اجرای سد میرداماد)شصتکلاته( از 
برنامه های میان مدت ما در تامین آب 
شرب شهر گرگان است. به گزارش روابط 
عمومی شرکت آب منطقه ای گلستان، 
سید محسن حسینی در این جلسه اظهار 
میرداماد)شصت  سد  اصلی  هدف  کرد: 
می  که  است  گرگان  آب شرب  کلاته( 
تواند بین ۷ تا ۸ میلیون متر مکعب آب 
شرب گرگان را با ۲۰۰ لیتر در ثانیه تامین 

نماید وکم آبی این شهر را کاهش دهد. 
وی بیان کرد: مطالعات فاز یک این سد 
انجام و مجوزهای زیست محیطی آن هم 
گرفته شده است. مجوز سازمان پدافند 
در  سد  این  برای  هم  کشور  عامل  غیر 
حال انجام است. پس از آن مجوز ماده 

۲۳ سازمان برنامه و بودجه  صادر و بعد 
از آن باید همه تلاش کنیم تا این سد در 
لایحه بودجه ۱۴۰۰ گنجانده شود و در 
این زمینه نیازمند همدلی همه نمایندگان 
استان در مجلس شورا ی اسلامی و دیگر 
مسدولان استان است. حسینی بیان کرد: 

طرح های آبرسانی به شهر گرگان در حال 
شامل ۲  که  دارد  اجرائی  ردیف  حاضر 
طرح عمده آبرسانی به گرگان و انتقال آب 
از سد کوثر به گرگان است، که هر کدام 
برای خودش اهدافی دارد که با استفاده 
از آب زیرزمینی، بخش عمده از از آب 
شرب گرگان تامین شود ودر این جلسه 
بررسی  اعتبارات  این  تقویت  چگونگی 
گردید. فرماندار گرگان نیز در این جلسه 
گفت: برای تامین آب شرب در شهرستان 
گرگان با چالش های جدی مواجه هستیم 
و برای رفع این چالش ها از همه ظرفیتها 
باید استفاده کرد اگر برنامه ریزی های لازم 
انجام نشود، برای سالهای آینده ما به چالش 
بسیار جدی بر خواهیم خورد. وی ایجاد 
سد میرداماد)شصت کلاته( را یکی از راه 
حلهای مناسب برای برون رفت  بخشی از 

مشکلات آبی شهرستان دانست.

الزام ماسک زدن از درب منزل انجام می شود
فرماندار گرگان گفت: با توجه به اینکه در فصل سرما 
مقابله با کرونا سخت تر خواهد شد ماسک زدن برای 
به  آور می شود.  الزام  منزل  از درب  همه شهروندان  
گزارش روابط عمومی فرمانداری گرگان، محمد حمیدی 
در جلسه ستاد کرونای شهرستان اظهار کرد: کسانی که در 
سطح شهر خدمات می دهند نباید به افراد بدون ماسک 
ارائه خدمات داشته باشند. وی با بیان اینکه مردم شهرستان 
گرگان نسبت به دیگر شهرها همکاری خوبی با ستاد مقابله 
با کرونا دارند تصریح کرد: اماکن و بهداشت در این حوزه 
با جدیت برخورد کنند. وی تاکید کرد: الزام ماسک باید 
از درب منزل انجام شود و برای برگزاری مراسماتی که 
تجمع دارند باید مجوز لازم از مرکز بهداشت گرفته شود 

و بهداشت در این زمینه موظف است مطابق دستورات 
ستاد کرونا برخورد کند. فرماندار گرگان با اشاره به اینکه 
مبنای تایید ما برای برگزاری مراسمات، مرکز بهداشت 

است، گفت: با فرا رسیدن ماه ربیع الاول مراسمات شادی 
وجشن ها وعروسی ها برگزار می شود که باید در این 
خصوص ملاحظات لازم انجام شود تا شاهد افزایش 
شیوع کرونا نباشیم. حمیدی ادامه داد: تالارها نیز با ۳۰ 
درصد ظرفیت با مجوز از مرکز بهداشت و هماهنگی 
اصناف، اماکن و میراث فرهنگی گردشگری فعال خواهد 
شد. فرماندار گرگان خاطرنشان کرد: اگر بین هر چهار 
دستگاه هماهنگی باشد مردم موظف به تمکین هستند و 
کنترلهای لازم در این زمینه انجام شود. فرماندار گرگان 
با بیان اینکه بیشترین آسیب ها از مراسمات خواهد بود، 
تصریح کرد: مردم نیز در این زمینه خودشان باید همراهی 

لازم را داشته باشند.

بهره برداری از 10
 واحد بوم گردی در استان 

گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
بهره برداری  از  گلستان  صنایع دستی  و 
۱۰ واحد اقامتگاه بوم گردی در ۶ ماهه 
نخست سال جاری در استان خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی و امور فرهنگی 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی گلستان، احمد تجری با 
اعلام این خبر گفت: از ابتدای فروردین 
تا پایان شهریورماه سال جاری تعداد 
توسعه  باهدف  بوم گردی  واحد   ۱۰
استان  در سطح  روستایی  گردشگری 

کرد:  اضافه  او  رسید.  بهره برداری  به 
واحد  تعداد  این  از  بهره برداری  با 
اقامتگاه، مجموع بوم گردی های سطح 
است.  رسیده  واحد   ۱۱۴ به  استان 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی گلستان خاطرنشان کرد: 
پیش بینی می شود در سال جاری ۵۰ 
اقامتگاه بوم گردی دیگر در سطح استان 
اشاره  با  تجری  برسد.  بهره برداری  به 
سال  در  گردشگری  جهانی  شعار  به 
با عنوان گردشگری و توسعه  جاری 

روستایی و نقش روستاها در راستای 
لزوم  به  گردشگران،  اقامت  و  جذب 
توجه ویژه به ظرفیت و توانمندی های 
با  امسال  کرد:  بیان  و  تأکید  روستایی 
توجه به برنامه ریزی های صورت گرفته 
تقویت  راستای  در  مختلفی  اقدامات 
و  بوم گردی  اقامتگاه های  توسعه  و 
محلی  جوامع  توانمندسازی  و  سنتی 
گردشگری  حوزه  کار  دستور  در 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی استان قرار دارد.
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خبر

نیروی انتظامی با وجود تعدد 
ماموریت ها، مظلوم واقع شده است

نیروی  گنبدکاووس،  شهرستان  جمعه  امام 
انتظامی را حافظان تامین نظم، امنیت و آرامش 
در جامعه دانست و بیان داشت: پرسنل این 
ارایه  و  ماموریت ها  تعدد  وجود  با  نیرو 
واقع  مظلوم  مردم  به  گوناگون  خدمات 
شده اند.حجت الاسلام و المسلمین محمود 
ترابی در دیدار با فرماندهان ستاد انتظامی 
به  گنبدکاووس  اترک  مرزی  هنگ  نیز  و 
مناسبت بزرگداشت هفته ناجا )۲۷ مهر تا 
۲ آبان(، افزود: هنوز بسیاری از مردم با شرح 
وظایف و ماموریت های نیروی انتظامی آشنا 
نیستند که باید نسبت به افزایش آگاهی و 
شناخت مردم به این یگان تلاش کرد.وی، 
دانست و  الهی  توفیق  را  مردم  به  خدمت 
اضافه کرد: خدمت به مردم در نزد خداوند 
ارزش بالایی دارد و انسان در هر پست و 
مقامی که قرار دارد از جنبه انسانی و قانونی 
باید به مردم خدمت کرده و گره از مشکلات 
گنبدکاووس  جمعه  امام  بگشاید.  آنها 
همچنین با اشاره به توسعه فناوری ارتباطات 
حاضر،  عصر  جامعه  پیچیدگی های  نیز  و 
امکانات  به  انتظامی  نیروی  تجهیز  برلزوم 
جدید برای ارائه خدمات بهتر به مردم تاکید 
کرد و گفت: پرسنل این نیرو می توانند با 
بهره گیری از چنین امکاناتی، به الگویی تمام 
تبدیل شوند.وی  نظامیان جهان  برای  عیار 
همچنین برلزوم توجه بیشتر پرسنل انتظامی 
به معنویات بویژه نذر و صدقه دادن قبل از 

اعزام به ماموریت ها تاکید کرد

1۲6 موقوفه
 گنبدکاووس سنددار شد

 رییس اداره اوقاف و امور خیریه گنبدکاووس 
با اشاره به امضای تفاهم نامه کشوری سال 
بنیاد  بنیاد علوی،  اوقاف،  قبل میان سازمان 
ثبت  سازمان  و  اسلامی  انقلاب  مسکن 
سنددار  جهت  کشور  املاک  و  اسناد 
 ۷۰۰ مجموع  از  گفت:  موقوفات،  کردن 
موقوفه این شهرستان مرزی تاکنون برای 
به  است.  شده  صادر  سند  آن  مورد   ۱۲۶
به  محبی  صالح  عمومی،  روابط  گزارش 
مهر  مناسبت گرامیداشت دهه وقف )۲۴ 
تا سوم آبان ( اظهارداشت: بیشتر موقوفات 
بنیاد  به  متعلق  زمین های  در  گنبدکاووس 
علوی واقع است که تلاش داریم در راستای 
تفاهم نامه امضا شده، به روند صدور سند 
دراین حوزه سرعت داده شود. وی بابیان اینکه 
گنبدکاووس مسجد و  در  موقوفات  بیشتر 
حسینیه هستند، افزود: ۷۰۰ موقوفه با ۸۱۷ رقبه 
در این شهرستان وجود دارد که ۶۹۳ موقوفه 
آن انتفاعی و ۱۲۴ مورد نیز منفعتی هستند که 
درآمد آنها در راستای نیات واقفان، صرف امور 
عمرانی موقوفه، انجام فعالیت های فرهنگی، 
برگزاری مراسم دینی و مذهبی و کمک به 

نیازمندان می شود.

ابلاغ اینترنتی 
به جای ابلاغ کاغذی

امسال، ۸۵ درصد اوراق قضایی شعب 
گلستان،  اختلاف  حل  های  شورای 
اینترنتی به طرفین پروندها ابلاغ شد. معاون 
قضایی و رئیس شوراهای حل اختلاف 
گلستان گفت: در این طرح بجای فرستادن 
اوراق قضایی شامل ابلاغیه و احضاریه 
به منزل و محل کار افراد، این اوراق از 
طریق اینترنت برای آنها ارسال می گردد. 
به گزارش روابط عمومی، احمد جعفری 
افزود: در روش سنتی، مامور برگه ابلاغ را 

به منزل طرفین پرونده می برد، که علاوه 
بر نقض حریم خصوصی افراد، احتمال 
مطلع نشدن فرد از تاریخ و ساعت حضور 
در شعبه شورای حل اختلاف  و در نتیجه 
طولانی شدن زمان رسیدگی به پرونده ها به 
علت تجدید وقت، وجود داشت. رئیس 
افزود:  شوراهای حل اختلاف گلستان 
پارسال ۸۰ درصد اوراق قضایی در استان 
اینترنتی به طرفین پرونده ها ابلاغ شد، اما 
با تلاش همکاران ما این رقم امروز به ۸۵ 

درصد رسیده است. احمد جعفری، افزود: 
با ابلاغ اینترنتی، امسال در مصرف بیش از 
۳۹۹ هزار برگ کاغذ صرفه جویی شد. 
جعفری با تاکید بر آنکه همه مراجعین به 
شورای حل اختلاف گلستان ملزم به ثبت 
نام در سامانه ثنا هستند، گفت: همکاران ما 
در شورای حل اختلاف، دادگستری ها و 
دفاتر خدمات قضایی این آمادگی را دارند 
که حساب کاربری ابلاغ الکترونیکی برای 

مراجعین ایجاد کنند.

داستان ناتمام سد معبر در گرگان
 دستفروشی انضباط شهری را مختل کرد

بر  حاکم  اقتصادی  شرایط  به  توجه  با 
جامعه، تعداد دستفروشان در گرگان زیاد 
شده و این امر با درنظر گرفتن نارضایتی 
شهروندان، ضرورت ساماندهی و ایجاد 
دهد.  می  نشان  را  دائمی  های  بازارچه 
و  دستفروشی  معضل  مهر،  گزارش  به 
اشغال پیاده روها مسأله جدیدی نیست و 
از سال های متمادی همه شهرها از جمله 
این  است؛  کرده  خود  درگیر  را  گرگان 
پدیده اما گاهی با انتشار فیلم و ویدئویی 
از برخورد نامناسبت مأموران سد معبر در 
فضای مجازی دوباره پررنگ شده و افکار 
عمومی را جریحه دار می کند. در تازه ترین 
اتفاقات، فیلمی از رفتار مأموران سد معبر 
شهرداری گرگان با نوجوان سبزی فروش 
منتشر شده که در آن برخورد فیزیکی و 
که  فیلمی  می گیرد،  صورت  هم  لفظی 
واکنش  آن  به  نسبت  مردم  از  بسیاری 
نوجوان حمایت کردند.  از  داده و  نشان 
سد معبر منحصر به شهر یا منطقه خاصی 
نبوده و بسته به ویژگی های شهرسازی و یا 
شرایط اقتصادی منطقه در سطوح و اشکال 
این  گرگان  در  می شود.  ظاهر  مختلفی 
پدیده در اغلب مناطق شهر به ویژه هسته 
مرکزی مانند میدان شهرداری )وحدت( 
دارد؛  وجود  آن  به  منتهی  خیابان های  و 
همچنین رژه انواع دستفروشان و مدل های 
مختلف سد معبر در بازارهای قدیمی مانند 
نعلبندان، چهارراه عباسعلی، بازار ماهی و 
برخی پاساژهای شهر پررنگ تر است. از 
بین رفتن مشاغل خرد و کوچک به سبب 
اخیر  سال های  در  اقتصادی  شوک های 
سبب بیکاری خیل بی شماری در جامعه 
شد و همچنین افزایش مهاجرت از روستا 
به شهر، گسترش حاشیه نشینی و اخیراً هم 
ویروس کرونا سبب تشدید پدیده هایی 
همچون دستفروشی در خیابان ها و معابر 
عمومی شده است، امری که اثر واضح آن 
در معابر و پیاده روهای شهر گرگان کلاملًا 

مشهود است.
■ رفع سد معبر با درخواست شهروندان 

انجام می گیرد
سرپرست روابط عمومی شهرداری گرگان 
نسبت به فیلم منتشره از مأموران رفع سد 
معبر در شبکه های اجتماعی واکنش نشان 
داده و عنوان کرده که با مأموران خاطی 
برخورد می شود. آرش فولادیان توضیح 
داد: در این راستا به دستور شهردار، معاون 
خدمات شهری و مدیر دستگاه نظارتی 
شهرداری گرگان، عهده دار بررسی ماجرا 
و برخورد با متخلف یا متخلفان احتمالی 

است. وی تصریح کرد: رفع سد معبر بر 
اساس قانون بر عهده شهرداری ها گذاشته 
به  و  شهروندان  اغلب  خواسته  و  شده 
ویژه کسبه و بازاریان است که روزانه به 
صورت حضوری و یا از طریق سامانه ۱۳۷ 
و اپلیکیشن شهریار درخواست رفع سد 
معبر دارند. فولادیان اضافه کرد: متأسفانه 
در طول اجرای مأموریت توسط مأموران 
تمکین  قانون  از  که  افرادی  شهرداری، 
نمی کنند نسبت به اجرای قانون و رفع سد 
معبر واکنش های بعضاً زننده ای با مأموران 
داشته و درگیری های لفظی باعث ایجاد 
تنش می شود امری که در تصاویر منتشر 

شده انعکاس نمی یابد.
را  واقعیت  همه  شده  منتشر  فیلم   ■

منعکس نمی کند
وی گفت: حضور مأموران شهرداری برای 
رفع سد معبر ابتدا با تذکرات پی در پی 
به خاطیان و سپس تذکرات جدی تر و 
در صورت عدم همکاری با جمع آوری 
سد معبر همراه خواهد بود و روزانه ده ها 
مورد در شهر انجام شده که فقط در موارد 
معدودی به دلیل واکنش تند و فحاشی 
فرد خاطی، تنش بالا می گیرد و این افراد 
عمدتاً با تحریک احساسات مردم تلاش 
می کنند مانع اجرای قانون شوند. فولادیان 
بیان کرد: در این راستا با هماهنگی های 
و  قضائی  دستگاه های  با  شده  انجام 
موجود  قانونی  ظرفیت های  از  انتظامی 
استفاده  هنجارشکن  و  متخلف  افراد  با 
می شود. وی با اشاره به درک وضعیت 
اضافه کرد:  این روزهای مردم  معیشتی 
نکته قابل توجه وقوع تخلفات و جرایم 
متأسفانه  در سایه دستفروشی است که 
تبعات اجتماعی جبران ناپذیری را رقم 
می زند. وی با تاکید بر دستور اکید شهردار 
متخلف  مأموران  با  برخورد  بر  گرگان 
احتمالی گفت: برخورد با دستفروشی با 
توجه به درخواست شهروندان و همچنین 

ادامه  شهرداری ها  قانونی  مندی  وظیفه 
خواهد داشت.

■ ستاد ساماندهی سد معبر تشکیل شد
شهرداری  شهری  خدمات  سرپرست 
تعداد  گفت:  خصوص  این  در  گرگان 
در مبادی خروجی و  دستفروشان اخیراً 
ورودی شهر، مانند بلوار هیرکان، جاده آق 
قلا، بلوار جرجان و خیابان های پر ترافیک 
مانند سرخواجه، ابتدای بلوار حسام، میدان 
شهید باهنر، بلوار جانبازان و غیره افزایش 
یافته است. موسی الرضا صفری افزود: این 
افراد بار خود را در پیاده رو تخلیه کرده و 
باعث بروز مشکلات ترافیکی و اجتماعی، 
نارضایتی شدید مردمی می شوند به طوری 
شهرداری،  با  تماس  با  شهروندان  که 
خواهان نظم بخشی و برخورد با این افراد 
در  شهرداری  اینکه  بیان  با  وی  هستند. 
خصوص رفع سد معبر وظیفه دارد، ادامه 
داد: ستاد ساماندهی سد معبر با متمرکز 
کردن نیروهای تشکیل شده و گشت کنترل 
در شهر هم افزایش داشته است. صفری 
گفت: ما به وظیفه قانونی خود عمل کرده 
و مطمئناً در انجام مأموریت با مشکلاتی 
روبه رو هستیم. وی توضیح داد: در فیلم 
 ۱۰۰ بر  بالغ  دستفروشان  این  منتشره، 
بار تذکر شفاهی و کتبی دریافت کرده و 
ناچاراً همکاران ستاد مجبور به جمع آوری 
سدمعبر شدند که البته بار و وسایل آن ها 
محفوظ بوده و می توانند با مراجعه به ستاد 
ساماندهی شهرداری و با ارائه تعهد کتبی 
بار خود را تحویل بگیرند. وی بیان کرد: 
در برخی از نقاط )بلوار آق قلا و بلوار 
هیرکان( جانمایی هایی صورت می گیرد 
که بارفروشان در آنجا ساماندهی شوند اما 
این افراد تمکین نکرده و دوست دارند در 
نقاط پرتردد حضور داشته باشند که این امر 
سودخواهی و باج خواهی و نقض حقوق 
شهروندی است. صفری اضافه کرد: بازار 
روز در روزهای چهارشنبه و جمعه در 

و  سعدآباد  جاده  روبروی  هیرکان  بلوار 
شب بازار هم در خیابان مطهری شمالی 
فعال است. وی گفت: اگر با دستفروشان 
برخورد نشود شهرداری از سوی برخی از 
شهروندان قانون مدار زیر سوال رفته و 
اگر برخورد کنیم جو را علیه شهرداری 

متشنج می کنند.
■ راه اندازی بازارچه

رئیس شورای اسلامی شهر گرگان هم با 
بیان اینکه سد معبر واقعیت جامعه بوده و 
نمی توان آن را نادیده گرفت، گفت: کرونا 
بیکاری را افزایش داده و همه این مسائل 
سبب کاهش قدرت خرید مردم و کوچک 
شدن سفره آنها شده است به همین دلیل 
مردم به کسب و کارهایی با سرمایه های 
می آورند.  روی  دستفروشی  مانند  اندک 
سیدمحمد مرتضوی افزود: این واقعیت 
سبب ایجاد مشکل در سطح شهر شده 
و مدیران شهری را دچار چالش می کند؛ 
ترافیک، تصادفات و حوادث دیگر از جمله 
پیامدهای این پدیده است. وی گفت: حتی 
اگر ما بازارچه های محلی را گسترش دهیم 
باز این امر مشکلی را حل نمی کند زیرا 
به دلیل مشکلات اقتصادی نمی توان سد 
معبر را به طور کامل حذف کرد و باید هم 

راستای این مسأله، اقتصاد هم توسعه یابد.
مرتضوی با اشاره به اینکه میادین تره بار 
باید  گفت:  می شود،  تمرکززدایی  سبب 
در احداث بازارچه در سطح شهر اقدام 
عاجلی انجام شود و تا سال آینده حتماً یک 
بازارچه محلی در گرگان راه اندازی خواهد 
شد. رئیس شورای اسلامی شهر گرگان 
گفت: در مدل تقسیم بندی شهری همه 
امکانات باید در محل متمرکز بوده و تمام 
محلات باید به بازار روز دسترسی داشته 
باشند. وی تأکید کرد: بازار هفتگی را باید 
در چندین محله و در چندین نقطه از شهر 
گسترش دهیم البته این کار برای مدیریت 
شهری هزینه داشته اما بازخوردهای خوبی 
خواهد داشت. افزایش دست فروشی در 
کتمان  قابل  اخیر  ماه های  در  روها  پیاده 
نیست اما چگونگی مدیریت این معضل 
دارد،  بسیاری  خم های  و  پیچ  شهری 
برخورد با این مساله تیغ دو لبه است، از 
یک سو برخوردهای خشن و غیرمنعطف 
با دستفروشان بازخوردهای اجتماعی منفی 
به دنبال داشته و از سوی دیگر بی تفاوتی 
به رشد قارچ گونه موجب هرج و مرج 
در شهر می شود لذا باید مدیریت شهری 
خیابان ها  ساماندهی  به  نسبت  گرگان 
و  بازارچه ها  ایجاد  و  شهری  میادین  و 

ساماندهی دستفروشان اقدام کند.

www.golshanemehr.com
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  دستگیري صیادان غیرمجاز توسط 
نیروهاي یگان حفاظت شیلات 

 

فرمانده یگان حفاظت شیلات گلستان گفت: 
با توجه به شروع فصل صید سال ۹۹ و برابر 
شده  تعیین  پیش  از  عملیات  طرح  برنامه 
یک  طي  شیلات،  حفاظت  یگان  مأمورین 
مرحله گشت دریایي به تعداد ۳ فروند شناور 
تندرو با ۱۲ نفر سرنشین از مأمورین این یگان 
و ۲ فروند شناور قایق موتوري تندرو با ۶ نفر 
سرنشین نیروي دریاباني شهرستان بندرترکمن 
جهت اجراء گشت دریایي مشترک در راستاي 
حفاظت از ذخایر ارزشمند دریا و جلوگیري 
از صید غیرمجاز برگزار کردند. به گزارش 
گلستان،  شیلات  کل  اداره  عمومي  روابط 
غلامرضا شفایي زاده با اعلام این خبر اظهار 
داشت: در این عملیات مأمورین توانستند ۴ 
نفر صیاد غیرمجاز را به همراه دوفروند شناور 
۴۸قوه اسب بخار از نوع موتوریاماها شناسایي 
و توقیف و دستگیر نمایند. وي افزود: در این 
عملیات یک دستگاه جي پي اس، مقدار ۱۰ 
لیتر بنزین کشف و به پایگاه یگان حفاظت 
آشوراده انتقال داده شد. ایشان اشاره داشت: 
متهمین بهمراه کلیه ادوات کشف شده پس 
از تشکیل پرونده جهت رسیدگي قضایي به 
دادسراي شهرستان گمیشان هدایت گردیدند. 

صدور و تمدید 977 مجوز
 برای هنرمندان صنایع دستی 

معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی گلستان از 
صدور و تمدید ۹۷۷ فقره مجوز صنایع دستی 
در شش ماهه نخست سال جاری در راستای 
ایجاد  و  صنایع دستی  هنرمندان  از  حمایت 
اشتغال خبر داد. به گزارش روابط عمومی و امور 
فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی گلستان، مریم حاجی ابراهیمی با 
اعلام این خبر گفت: این تعداد مجوز برای 
متقاضیانی که دارای تخصص، تجربه و آشنایی 
به فرآیند تولید و توانایی ساخت محصول در 
یکی از رشته های صنایع دستی بوده اند، صادر و 
تمدیدشده است. او خاطرنشان کرد: با توجه به 
اهمیت حوزه صنایع دستی در حمایت از کالای 
ایرانی و بحث اشتغال زایی آن و پیگیری های 
صورت گرفته توسط کارشناسان صنایع دستی، 
در شش ماهه نخست سال جاری ۶۴۶ پروانه 
انفرادی، ۱۶ پروانه تولید کارگاهی و  تولید 
۳۱۵ کارت شناسایی صنایع دستی توسط این 
معاونت تمدید و یا صادرشده است. معاون 
صنایع دستی و هنرهای سنتی گلستان درزمینه 
نحوه فعالیت های کارگاهی و انفرادی بیان کرد: 
پروانه تولید انفرادی برای هنرمندانی است که 
برای خود اشتغال خانگی ایجاد کرده و در 
محصولات  خود  خانگی  فعال  کارگاه های 
بازاریابی،  طریق  از  و  تولید  صنایع دستی 
نمایشگاه ها و فروشگاه ها به فروش می رسانند. 
او اضافه کرد: همچنین پروانه تولید کارگاهی 
اختصاص به آن دسته از هنرمندانی دارد که در 
کارگاه خود حداقل یک نفر را مشغول به فعالیت 
کرده و محصولات صنایع دستی را به صورت 

عمده تولید و به بازار عرضه می کنند. 

  

  بازیگر گرگانی منتخب جشنواره
 ایتالیا در گفتگو با گلشن مهر :

چند شاخه گل
 زندگی نامه من است

سرویس فرهنگی :علیرضا پورمحمد 
وزارت  رسمی  بازیگر  نوشهر  متولد 
فرهنگ و ارشاد اسلامی  در تالار فخر 
الدین اسعد گرگانی است او بازنشسته 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است 
او  و  پرسیدیم  زندگیش  درباره  او  از 
گفت : من بنا به دلایلی از وزارت دارایی 
انتقال پیدا کردم چون خیلی این حرفه را 
دوست داشتم آرزویم این بود که در این 
حرفه جذب بشوم ،دهه شصت از طریق  
مدیرکل وقت فرهنگ و ارشاد مازندران  
جناب روزبهی و مرحوم حسین کلامی 
به جای مرحوم رضا جوان ، بازیگر تالار 

شدم.پور محمد درباره اینکه چگونه به 
بازیگری علاقمند شده است می گوید 
:همه عزیزانی که در رده سنی ما هستند 
از زمان مدرسه شروع به کار می کنند 
آن موقع تلویزیون نبود و فقط رادیو کار 
می کرد ،جالب این بود که برنامه ای از 
رادیو گیلان پخش می شد به نام "سپید 
و  دوازده  ساعت  راز می گوید"   رود 
نیم پخش می شد تا یک ربع به یک، 
، ما ان موقع آموزش دیدیم و در زمان 
به رادیو رشت دعوت شدم  محصلی 
آنجا به من  یاد دادند که چطور بنویسم، 
زمانی که مدسه می رفتیم، بچه ها می 
گفتند علیرضا نمایش را تو اجرا می کنی، 
می گفتم اره بعد توضیح میدادم که مثلا 
اول صدای پای اسب میاید یا صدای دریا 
میاید، داستان  را جلو جلو می گفتم  به 
هر حال یاد گرفتم و عاشق این کار شدم 
. پور محمد درباره شغل آن دورانش می 
گوید : چون در خانواده سلطنتی بزرگ 
شده بودم، دامادما  سرهنگ شهربانی بود، 
خیلی طالب بود که منم نظامی بشوم 
من به خاطر اینکه در آن سیستم بزرگ 
شده بودم آرزوش را برآورده کردم رفتم 
در نظام و افسر پلیس راه شدم جالب 
اینکه خواننده معروف ، حسین خواجه 
امیری مشهور به ایرج  فرمانده من بود  
اما نتوانستم بمانم،  بنابر این وارد گمرک 
شدم و شبانه درس خواندم دو سال هم 
دوره فوق دیپلم گمرک را تهران دیدم  
تا جذب گمرک شدم شاخه  ی بنادر 
و کشتیرانی. چون عاشق دریا بودم و 
بودم خلاصه رفتم در دامن  بچه دریا 
دریا ی نوشهر آستارا بندرانزلی دیگر با 
این کشتی ها مسافرت خارج از کشور 
و بردن بار و ... پور محمد درباره اینکه  
از کجا پایتان به گرگان و تالار باز شد 
می گوید :  در نوشهر  با خانمم آشنا 
شدم که گرگانی بود من عاشق تئاتر بودم 
ولی تالار فخر الدین را نمی شناختم اما با 
صدا و سیما همکاری می کردم تا اینکه 
اتفاقی آقای  الله قلی نظری را در خیابان 
دیدم. گفت بیا اداره ما)فرهنگ و ارشاد 
(  منم رفتم ارشاد و همونطور که گفتم 
با پیگیری جناب علی اصغری  بازیگر 
شدم. این بازیگر با سابقه ازاولین کاری 
که در تالار فخر الدین اسعد گرگانی به 
صحنه برده است می گوید :  آن موقع 

"عبدالخالق مصدق" مسوول نور بود من 
می رفتم در اتاقش،اولین کار من خون 
جناب  هم  کارگردان  بود  قفقاز  سرخ 
مصدق بود ،من نقش شامین را داشتم 
بازی آخر با رسول احمدی بودم ،بعداز 
آن بازی  ،دیگر از بازیگران  طرح می 
خواستند مرحوم هادی نامور می آمد، 
در بین بچه های تالارگفت: شما طرح 
بنویسید و ایشان بر آن اساس فیلمنامه 
می نوشت. من یکی زندگینامه خودم را 
نوشتم به نام غم می میرد و ماهیگیران . 
از پور محمد می پرسم جز آقای مصدق 
و نامور با چه کسانی  کار کردید؟او می 
گوید :خدا بیامرزد آقای عطا صفرپور و  
همینطورآقای دیوانی ، آقای رستمانی،  
نظری و..  این هنر پیشه درباره اینکه  چه 
سالی وارد سینماشده است می گوید :  
اتفاقی بود آقای صمیمی گفت من می 
خواهم برای بازی در کاری از خسرو 
معصومی بروم بهشهر ، ماشینم خالی 
است  تو هم بیا برویم من هم رفتم. 
در هتل بهشهر نشستیم معصومی برای 
اولین بارکه مرا دید گفت  : اگر بازی می 
کنی، من دو تا نقش دارم برایت در فیلم 
دلباخته  دارم ، من نقش ترکمنی داشتم 
که از  سردمداران تیمسار مزین بود و 
جاسوسی می کرد و یکی هم نقش  یک 
فارس را داشتم ،حدودا سال ۶۱ یا ۶۲ 
بود. از اینجا کار سینمای من شروع شد 
.بعد در "رسم عاشق کشی" بازی خوبی 
داشتم و همینطور در پس از باران که از 
تلویزیون پخش شد .بعدها در فیلمهای 

در دام افتاده و صف هم بازی داشتم .
از او می پرسیم علاقمندی خودتان تئاتر 
یا سینما ست ؟ پور محمد می گوید :من 
تئاتر و روی صحنه بودم، الان  عاشق 
تئاتر مورد بی مهری قرار گرفته است. 
در همین وضع کورونا اگر ده تا سالن 
داشته باشیم تماشاچی نداریم چون باید 
فاصله اجتماعی را رعایت بکنیم ،حتی ده 
نفر نمیایند ، سینما بسته است وتماشاچی 
در خانه اش هم می تواند فیلم ببیند، 
به تئاتر نامهربانی شده اما بازم ما عشق 
صحنه ایم، صحنه زنده است واقعا ادم 
میاید روی صحنه دیگر خیلی فرق دارد 
اما   سینما زنده نیست قابل جبران است 
، کات از نو. اما به سینما نزدیک تر شده 
ا م از طریق کارگردانهای مختلف آقای 

حسین عامری، مهران فر. در فیلم میرزا 
در  پسرم)آریا(   مرحوم  خان  کوچک 
خردسالی بازی کرد .آریا ی من بچه ای 
بود که نامه میرزا را می برد می رساند 
.    درباره در آمد هنر پیشگی در سینما 
می پرسیم و می گوید :مرحوم قدرت 
صالحی همیشه می گفت بیا تهران من 
هم دنبال این بودم که بروم اما قسمت 
نشد .از روزی پنجاه تومن در آمد من 
از سینما با خسرو معصومی  شروع شده 
است و بعد روزی پانصد تومان روزی 
هفتصد هشتصد ولی بیشترین درآمدم در 
عمر کاری ام آخرین کارم بود که با آقای  
محسن تنابنده در فیلم قسم  دریافت 
کردم . البته قسم در جشنواره از لحاظ 
مردمی رتبه آورد، هم ایشان و هم "طلا 
"کار آقای هومن سیدی، قرارداد ما بسیار 
، آقای  ، آقای رستمانی  عالی بود من 
اثنی عشری  غلامعلی رضایی و آقای 
. ماهی ده میلیون گرفتیم، پنجاه میلیون 
برای پنج ماه.   پور محمد در باره کار 
کردن با محسن تنابنده می گوید :کار 
کردن با تنابنده بدون تعارف بگویم بسیار 
آدم پرکاری است و البته بسیار تند مزاج 
.از او در باره فیلمی که در جشنواره ایتالیا 
برنده شد ، می پرسیم و می گوید :اسم 
این فیلم چند شاخه گل بود. در اوج 
کورونا و قرنطینه، آقای مهرداد پروانی  
به منزل ما آمد  و گفت آقای خسرو 
معصومی شما را معرفی کرد ه ا ند و 
شما باید چنین نقشی را بازی کنید من 
به خاطر کرونا نمی خواستم قبول کنم اما 
ایشان اصرار کرد قرار شد نقش را بخوانم 
بعد صحبت کنیم ،نقش را خواندم ، انگار 
زندگی نامه من بود،  مردی بچه ای دارد 
به نام آریا ، این شخص خواننده قدیمی 
بود، کوچه بازاری، بچه اش که می میرد 
اسم گیتار را می گذارد آریا ، زندگی 
من بود من را بیاد پرم انداخت ،جذب 
شدم به خاطر اسم آریا.  فیلم کوتاه بود ، 
قرارداد بستیم و پنج روز طول کشید از 
ساعت یک می رفتیم و هشت نه صبح 
تمام می شد .بعد یک ماه گفتند شما 
در هفتمین جشنواره پورو ایتالیا. بازیگر 
برتر جشنواره ایتالیا شدید و خانم امیدنیا 
هم  از تهران برتر  شده اند و حالا ممکن 
است سفری هم به ایتالیا داشته باشیم اما 

فعلا با کرونا نمی شود .  

))

مدارس غیردولتی می توانند در طرح آجر به آجر الگو شوند
رئیس اداره مدارس غیر دولتی آموزش و پرورش استان 
گلستان گفت: مدارس غیردولتی در طرح آجر به آجر می 
توانند الگو باشند. به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط 
عمومی آموزش و پرورش گلستان، محمد تقی قربان نیا 
رئیس اداره مدارس غیردولتی و توسعه مشارکت های 
مردمی استان با دعوت از آحاد مردم شریف گلستان به ویژه 
مؤسسان، مدیران مدارس غیر دولتی و اولیای دانش آموزان 
برای شرکت در طرح آجر به آجر برای سهیم شدن در امر 
مدرسه سازی، از این طرح به عنوان یک طرح تحولی یاد 
کرد و گفت: اجرای این طرح مشارکت مردمی و حضور 
بیشتر خیرین را در احداث و تجهیز فضا های آموزشی 
استان به همراه خواهد داشت. وی افزود: یکی از مزایای 
طرح آجر به آجر سهل الوصول بودن آن است که خیرین 
ajorbajor. سامانه وارد  آسانی  به  توانند  می  بزرگوار 
ir شده و به هر میزان که تمایل دارند و به هر اندازه که 

توانایی مالی دارند، در امر مدرسه سازی و تجهیز مدارس 
شرکت کنند. وی افزود: از دیرباز مردم خون گرم و شریف 
استان گلستان در مصایب یار و یاور هم بوده اند و در امور 
خیریه پیشگام می شدند. قربان نیا با اشاره به اینکه فضاهای 
آموزشی نیازمند به ترمیم، تعمیر و بازسازی در سطح استان 
وجود دارد گفت: حتی یک فضای آموزشی معیوب در 

شأن استان گلستان نیست و  همه ما باید به صورت فردی 
و  گروهی در امر مدرسه سازی شرکت نماییم. این مقام 
مسئول با بیان اینکه تا کنون مدارس غیردولتی زیادی در 
استان، در طرح آجر به آجر شرکت نموده اند گفت: از همه 
خیرین مدرسه ساز استان به ویژه مدیران، مؤسسان، اولیای 
دانش آموزان مدارس غیر دولتی که در طرح آجر به آجر 
شرکت نموده اند سپاسگزاری می کنم و از همه عزیزانی 
که تاکنون در این طرح شرکت نداشته اند می خواهم تا 
به صورت گسترده در این امر خیر سهیم شوند بنابراین 
امیدواریم، همان طور که مدارس غیردولتی در کمک های 
مومنانه نقش خود را به خوبی ایفا کردند در مدرسه سازی 
هم الگو سازی نمایند. قربان نیا در پایان گفت: امید است که 
با اتکا به خداوند منان و  مشارکت همگانی در امر تاسیس 
و تجهیز مدارس، شاهد پیشرفت علمی و پژوهشی کشور 

عزیزمان ایران، باشیم.
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3 طنز از
وحید حاج سعیدی 

کاندیداتوری آخوندی 
و بارقه امید!

حقیقت امر این روز ها به لحاظ اقتصادی مردم حال و 
روز خوشی ندارند و تمام حساب و کتاب هایشان در 

این بلبشوی اقتصادی به هم خورده است!
دائم  که  قدیم  چوسان  کشاورزان  مثل  عده  یک 
چشمشان به آسمان بود ، نگاه شان به تالار شیشه ای 
بورس است که مثل پائیز هی رنگ عوض می کند 
و سبز و سرخ می شود!عده ای دیگر که به توصیه 
های جف بزوس ثروتمندترین فرد در تاریخ معاصر 
گوش کرده بودند و هر ماه مبلغی از درآمدشان را 
برای خودرو پس انداز کرده بودند، الان با آن مبلغ 
ماشین شارژی هم نمی توانند بخرند!اوضاع مسکن 
هم طوری کشمشی شده است که تقریباً ۴۰ میلیون نفر 
با حقوق شان که پول شیرینی هم حساب نمی شود، 
فقط می توانند در سال یک متر خانه بخرند و تازه این 
در صورتی است که حقوق شان را در یک بانک معتبر 
سرمایه گذاری کنند و به جای غذا خوردن، فتوسنتز 
کنند، با برگ درخت ستر عورت کنند، دور بیماری 
و مریضی را قلم بکشند، پیاده همه جا را گز کنند و 

باقی داستان ...
خط فقر هم حوالی ده میلیون تومان است و خط رشوه 
هم ۵۰۰ میلیون تومان را رد کرده است تا جایی که ۲ 

میلیون تومان شیرینی بچه ها محسوب می شود!

نمایندگان هم که با دقت نظر و ظرافت خاصی در 
حال بررسی و رصد کارشناسانه و مدبرانه مشکلات 
هستند  و منتظرند وقتی مشکلات به دنده آخر رسیدند 
و جا برای رگلاژ نداشتند، همان جا آنها آچار کشی 
کنند و برای همیشه رفع مشکل کنند!اما در این گیر 
و دار عده ای پا را فراتر از موکت شان دراز کرده 
و خواستار حقوق مکفی، رفاه نسبی، ثبات اقتصادی، 
هوای  اساسی،  کالاهای  و  داروهای ضروری  تامین 
... هستند که چندان مهم  امور و  پاک، شفافیت در 
نیست چرا که اگر وقعی به خواسته های آنان نهاده 
شود دو روز دیگر خواستار اجرای قانون از کجا آورده 
ای و به کجا می خواهی ببری و هزار و یک رقم ان 
قلت دیگر هستند!با این وجود لابلای این همه اخبار 
منفی و نومید کننده، تنها خبر امید بخش و بارقه امید، 
چراغ سبز آخوندی به کاندیداتوری انتخابات ریاست 
جمهوری است که امید به خدا بیاید و نسخه سیب 
گندیده و پروژه مزخرف مسکن مهر را بپیچد و خیال 
ملت را راحت کند. در این صورت از هرم چهار گانه 
نیازهای مازلو) خوراک، پوشاک، مسکن و خودرو( 

فقط سه تای دیگر باقی می ماند! 

مجتمع های مسکونی
 و ایجاد اشتغال!

شد  مشخص  اینکه  از  بعد  است  این  امر  حقیقت 
در دوره مردی که می خواست همه کارها را یک 
تنه انجام شود فقط ۷۷۵ هزار واحد مسکن مهر به 
بهره برداری رسید ولی در طی هفت سال گذشته در 
مجموع ۴.۵ میلیون واحد مسکن، توسط دولت در 
کل کشور ساخته شده است، ما نگاه و رویکرد مان را 

نسبت به مقوله مسکن تغییر دادیم.
مملکت  های  آپارتمان  تعداد  افزایش  با  که  چرا 
ضرورت توسعه دانش آپارتمان نشینی بیش از پیش 
عیان می شود و  وقتی سخن از حقوق شهروندی 
به میان می آید ما عنان از کف می دهیم و ناخودآگاه 

میدان داری می کنیم!
امروز هم اگر ریا نباشد قصد داریم حقوق شهروندی 
در مقوله آپارتمان نشینی را آچار کشی کنیم. البته این 
حقوق شهروندی با آن حقوق شهروندی که رئیس 
جمهور محترم فرمودند مختصر تفاوت هایی دارد؛ در 
جریان باشید. و اما آپارتمان نشینی در عصر حاضر و 

استفاده از فرصت های پیش رو...
با وجود اینکه بسیاری از آپارتمان نشینان از وجود 
شارژ  حق  نشدن  پرداخت  نظیر  مشکلات  برخی 
توسط از عده ای ساکنین محل، نگهداری حیوانات 
خانگی مثل سگ ، مار، ایگوانا، لاما و سایر حیوانات 
ریز و درشت، مشاع بودن پارکینگ، سر و صدا و ... 
شاکی هستند ولی می توان از این تهدیدات آپارتمان 
نشینی به عنوان به فرصت طلایی بهره جست و حتی 
برخی مشکلات نظام را حل و فصل کرد. از آنجا که 
حدود و ثغور وظایف ما لایتناهی است و در همه 
امور دستی بر آتش داریم چند پیشنهاد سوفسطایی و 
سهل الادراک در خصوص استفاده بهینه از آپارتمان و 

مزایای آپارتمان نشینی ارائه می کنیم علی برکت الله:
الف( رفع مشکل بیکاری:

در حال حاضر یکی از مشکلات اساسی دولت مشکل 
بیکاری و کاهش نرخ اشتغال است. بر اساس قوانین 
بین المللی هر فرد در هفته یک ساعت کار کند، در 
زمره شاغلین قرار دارد. بنابراین مدیران ساختمان را 
می توان در زمره افراد شاغل برشمرد و برای ساختمان 
دو یا حتی چند رئیس در ژانر های مختلف با توجه به 
تخصص شان انتخاب کرد و آمار اشتغال را بالا برد!  

ب( بانک اطلاعاتی قوی
یکی از خصوصیات انسان فرهیخته و شریف آگاهی 
داشتن از شرایط و حال روز همسایه است. این اصل 

به خوبی در تعداد زیادی از آپارتمان ها رعایت می 
شود. به خصوص که برخی از نسوان محترم تا از 
جیک و پوک همسایه ها سر درنیاورند، ول کن ماجرا 
نیستند و به محض شنیدن سر و صدا، ورود یک غریبه 
به منزل همسایه و .. به بهانه پول شارژ، غذای نذری، 
تحویل قبوض خدماتی و...  به خانه همسایه سرک می 
کشند و ته و توی قضیه را در می آورند. بنابراین می 
توان از تخصص و اطلاعات ذی قیمت این بزرگواران 
در کشف جنایت های مختلف، کشفیات مواد مخدر، 
سرقت های بزرگ، گم شدن مبالغ هنگفت دلاری  و 

... استفاده کرد.
پ( ایجاد اشتغال با باغ وحش خانگی

امروزه مشاغل خرد در دنیا به یکی از اساس مقدماتی 
تعداد حیوانات  از سویی  تبدیل شده است.  اقتصاد 
فلذا  نیستند.  کم  ها  آپارتمان  ساکنین  آموز  دست 
پیشنهاد می شود در حیاط آپارتمان محوطه ای برای 
نگهداری حیوانات دست آموز ساکنین آپارتمان تعبیه 
در  مکان  این  در  را  خود  حیوانات  عزیزان  و  شود 
معرض نمایش عموم قرار دهند. هم کسب درآمدی 
است و هم ایجاد اشتغال با تعیین مدیر باغ وحش، 
نگهبان، بلیط فروش، مسئول تغذیه و ...سایر مزایای 
آپارتمان نشینی را هم خودتان لیست کنید. بیل که به 

کمرتان نخورده است! 

 

دنا پلاس، واکسن
 و دورخیز نمایندگان!

علاقه به اظهار نظر یکی از ویژگی های ما ایرانیان 
است و دوست داریم در همه امورات لایه ای پنیر 
در پیتزا قرار دهیم! حالا اگر این اظهار نظرات علمی 
باشد دردش خوردنی است؛ ولی یک عده گویی در 
به  این مملکت اصلًا تلگرام نگاه نمی کنند؛ سری 
توئیتر نمی زنند! اصلًا انگار اصلًا فیلتر شکن ندارند 
که بتوانند خودشان را در معرض اطلاعات و میدان 
کوانتومی اخبار قرار دهند و اهداف، رویاها و چشم 

انداز آینده شان را آچارکشی کنند!
و  نگاه سطحی  فرهنگی،  ماگلومانیای  این  ماحصل 
متاسفانه  که  است  کمرنگ  و  آبکی  نظرهای  اظهار 
آدم  عده  یک  هم  الان  دارد!  شماری  بی  تبعات 
سطحی نگر، دادار دودور راه انداخته اند و گیر داده 
اند به ماجرای خودروی وطنی و واکسن آنفولانزای 
نمایندگان مجلس... برادر من... هموطن... همشهری... 
وقتی ما پای صندوق رای می رویم و یک عده را به 
عنوان نماینده راهی مجلس می کنیم به این معناست 
که این افراد به عنوان نماینده ما هستند و هر جا می 
روند، هر کاری که می کنند، هر تاجی که به سرشان 
می زنند انگار به سر ما زده اند و ... در واقع اینان از 
طرف ما اختیار تام دارند و بلاشک ما هم در ثواب 

کارهای آنها شریک هستیم!
حالا درست است که دلار وارد کانال ۲۹ هزار تومان 
شده است؛ سکه ۱۳ میلیون را رد کرده است؛ خلق الله 
برای خرید یک چهار چرخ باید در لاتاری و قرعه 
کشی شرکت کنند؛ کادر درمان و پزشکی هنوز واکسن 
نزده اند، مردم با پولی که برای خرید خانه پس انداز 
کرده بودند خانه هم نمی توانند رهن کنند،  قیمت ها 
ساعتی بالا می روند ولی این ها دلیل نمی شود که 
نمایندگان ما بی گدار به آب بزنند و  زبانم لال یقه 
چهار تا وزیر را بگیرند، کارت زرد بدهند، سوال کنند 

و استیضاح کنند و قس علی هذا ...
پذیرد  تحمل صورت  و  درایت و صبر  با  باید  کار 
با  ما مردم عادی  متاسفانه ظرف صبر و تحمل  که 
نمایندگان یک نموره تفاوت دارد! با این وجود مردم 
مختصر انتظارتی هم از نمایندگان دارند و با توجه 
بررسی  به  مجلس جدید  آغاز  از  ماه  چند  گذشت 

احتمالات موجود می پردازیم علی برکت الله:
الف( دور خیز کردن

هر چند عده ای معتقدند » دولت در آن سرا و گشایش 
در آن در است«! ولی به نظر می رسد نمایندگان در 
حال آماده سازی، طراحی نقشه راه و غافلگیر کردن 
مشکلات به ویژه مشکلات اقتصادی هستند و به قولی 
در حال دور خیز کردن هستند تا با یک حمله نهایی 
دمار از روزگار مشکلات در آورند و یک گشایش 

اساسی ایجاد کنند!
ب( قرن جدید

گمانه دیگری که می توان در این خصوص مطرح کرد، 
انتظار نمایندگان تا سال ۱۴۰۰ است که دولت تدبیر و 
امید بار و بندیلش را جمع کند و رئیس جمهور بعدی 

فکری برای آبادانی تپه های مملکت کند!
پ(روند شدن آمار

حقیقت امر ما دبیرستان که درس می خواندیم یکی 
از دوستان ترک تحصیل کرد و  خانواده را مجبور 
کرد که برایش میوه فروشی باز کنند. روزی یکی از 
همسایه ها ۴۷ هزار تومان از ایشان میوه به صورت 
نسیه خرید و از دادن وجه میوه ها امتناع می کرد. 
میوه فروشی نچرخید و این دوست ما قنادی باز کرد. 
همسایه کماکان از پرداخت بدهی امتناع می کرد تا 
اینکه دوست مان یک روز یک جعبه شیرینی به این 
همسایه داد و گفت: قیمت این جعبه شیرینی ۳ هزار 
تومان است. حالا شما به من ۵۰ هزار تومان بدهکار 
هستید! من که در مغازه شاهد این ماجرا بودم وقتی 
همسایه رفت علت را جویا شدم. دوستم گفت: چون 
تلفظ ۴۷ هزار تومان کمی سخت بود، خواستم مبلغ 
روند بشه! سه هزار تومان جنس دیگر دادم تا هر وقت 
ایشان دیدیم بگم داداش این پنجاه تومن ما چی شد؟! 
حالا شاید نمایندگان هم منتظرند تا قیمت ها روند 
شوند، بعد برای تعدیل آنها یک فکر عاجل کنند! مثلًا 
بگیم داداش دلار شد پنجاه تومن، نمی خوایین کاری 

کنین؟!
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خبر

مشکلی در تامین آرد
 خبازان وجود ندارد

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان گلستان 
گفت: براساس بازدیدها مشکلی در تامین آرد 
خبازان گلستان وجود ندارد و تمام واحدهای 
های  دستورالعمل  رعایت  به  مکلف  نانوایی 
بهداشتی هستند. به گزارش مهر، سید خالق 
و  شرایط  بررسی  جهت  اظهارکرد:  سجادی 
چگونگی تأمین آرد نانوائی ها و کیفیت آن، از 
نانوائی های شهری و روستایی واقع در شهرستان 
های چهارده گانه توسط روسای شهرستانی این 
آرد  و  گندم  کارگروه  اعضای  با  همراه  اداره 
شهرستان که متشکل از اداره صمت و سایر 
بازدید صورت  است،  ذیصلاح  های  دستگاه 
گرفت. وی افزود: براساس بازدیدها مشکلی 
در تامین آرد خبازان گلستان وجود ندارد و تمام 
واحدهای نانوایی مکلف به رعایت دستورالعمل 

های بهداشتی هستند.

امدادرسانی به 49 حادثه 
دیده طی تعطیلات پایانی ماه صفر

احمر  هلال  جمعیت  نجات  و  امداد  معاون 
در  دیده  به ۴۹ حادثه  امدادرسانی  از  گلستان 
تعطیلات پایانی ماه صفر در استان خبر داد. به 
گزارش مهر، سید رحیم میرکریمی اظهارکرد: 
نجاتگران هلال احمر استان در تعطیلات ۲۶ و 
۲۷ مهر با پوشش امدادی به ۱۴ حادثه شامل 
حوادث جاده ای، کوهستان و شهری، به ۴۹ 
حادثه دیده خدمات امدادی ارائه دادند. معاون 
امداد و نجات جمعیت هلال احمر گلستان با 
اشاره به اینکه ۳۸ نیروی عملیاتی در قالب ۱۵ 
تیم امدادی در انجام این عملیات ها مشارکت 
داشتند، افزود: در حوادث دو روز اخیر، ۲۹ نفر 
مصدوم شده که ۱۲ نفر از آنها توسط نیروی های 

هلال احمر به مراکز منتقل درمانی شدند.

کشف 35 قبضه سلاح شکاری 
غیرمجاز در بندرترکمن 

فرمانده انتظامی ترکمن از کشف ۳۵ قبضه سلاح 
شکاری غیرمجاز در این شهرستان خبرداد. به 
گزارش مهر، محمدعلی کریمی اظهارکرد: در پی 
اجرای طرح های ارتقاء امنیت اجتماعی و کشف 
کار  در دستور  غیرمجاز، موضوع  سلاح های 
ماموران انتظامی این شهرستان قرار گرفت. فرمانده 
انتظامی ترکمن، تصریح کرد: با انجام اقدامات 
اطلاعاتی و بررسی های همه جانبه ماموران این 
شهرستان موفق شدند از ابتدای سال جاری تعداد 
۳۵ قبضه سلاح شکاری غیرمجاز کشف کنند. 
وی از مردم خواست: در صورت شناسایی و 
مواجهه با فروش اسلحه غیرمجاز و عوامل ایجاد 
ناامنی در جامعه مراتب را در اسرع وقت به مرکز 

فوریت های پلیس ۱۱۰ اعلام دارند.

یک تیر و چند نشان طرح ملی زراعت چوب
در  چوب  زراعت  ملی  طرح  اجرای   
گلستان بویژه در نواحی شمالی و شرقی 
بر  علاوه  که  است  پرفایده ای  ایده  آن 
تحقق اهدافی مانند تامین مواد اولیه تولید 
نیاز  و خودکفایی چوب و سلولز مورد 
صنایع کشور، حفظ عرصه های با ارزش 
جنگل های هیرکانی و جلوگیری از وقوع 
درآمدی  به  منجر  مخرب،  سیلاب های 
پرسود و پایدار برای کشاورزان این استان 
شمالی خواهد شد. به گزارش ایرنا، طرح 
ملی زراعت چوب پس از تصویب قانون 
تنفس جنگل که از اواخر سال ۹۵ به اجرا 
گذاشته شد تا پایان برنامه پنج ساله ششم 
توسعه کشور و در صورت نیاز تمدید در 
برنامه هفتم توسعه، ادامه خواهد داشت. 
این طرح بیشتر در اراضی شیبدار و کم 
گلستان  شرقی  و  شمالی  مناطق  بازده 
اجرا می شود و به گفته کارشناسان منابع 
بر  علاوه  استان،  آبخیزداری  و  طبیعی 
تامین مواد اولیه و چوب مورد نیاز صنایع 
و  تثبیت خاک  به  زیادی  کشور، کمک 
جلوگیری از فرسایش آن، پیشگیری از 
تقویت  و  ذخیره  و  فصلی  سیلاب های 
منابع آب سفره های زیرزمینی و مهمتر از 
همه پیشگیری از پدیده زیانبار ریزگردها 
خواهد کرد. درآمد اقتصادی بالاتر نسبت 
به کاشت دیگر محصولات زراعی و باغی 
در اراضی شیبدار و یا کم بازده گلستان 
مزایای  دیگر  از  پایدار  اشتغال  ایجاد  و 
است.  زراعت چوب  ملی  طرح  اجرای 
به گفته معاون امور جنگل اداره کل منابع 
طبیعی گلستان، کشت درختان چوب ده یا 
زراعت چوب سابقه ای حدود ۲۰ ساله 
در سطحی بالغ بر ۲ هزار هکتار از گونه 
درخت اکالیپتوس دارد که این زراعت به 
دلیل وقوع سه مورد سرما و یخبندان در 
سال های ۸۶، ۹۱ و ۹۶ از بین رفت. داود 
مقدسی بیان کرد: با وجود رخداد سرما و 
یخبندان برخی سال ها در گلستان، کشت 
این  در  اکالیپتوس  مانند  درختان چوبده 
آن  شمالی  و  شرق  نواحی  بویژه  استان 
بهترین گزینه برای کسب درآمد اقتصادی 
مناسب زارعین و سرمایه گذاران است 
چراکه درآمد حاصل از هر هکتار زارعت 
چوب در یک دوره پنج ساله حداقل بین 
در  که  است  ریال  میلیون  تا ۲۵۰   ۱۵۰
زراعت ها،  دیگر  اندک  درآمد  با  مقایسه 
مقرون به صرفه است. رییس اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری رامیان گفت: طرح 
با کاشت گونه های  ملی زراعت چوب 
سریع الرشدی مانند اکالیپتوس و صنوبر، 
مانند  زیادی  اقتصادی  اثرات  و  اهداف 
استفاده بهینه از منابع آب و خاک، صرفه 
جویی ارزی برای جلوگیری از واردات 
حفظ  به  کمک  اشتغال،  ایجاد  چوب، 
پایدار منابع جنگلی و تامین نیاز صنایع 

سلولزی و چوبی دارد که لازمه موفقیت 
دراین طرح توجیه و آگاهی بخشی بیشتر 
به زارعین و سرمایه گذاران است. یدالله 
رجبلو زراعت چوب را یکی از موثرترین 
راه ها برای ممانعت از قطع درختان جنگل، 
کاهش قاچاق چوب و صدمات جبران 
ناپذیر به طبیعت دانست و افزود: توسعه 
این طرح ملی در یک دوره پنج یا ۱۰ ساله 
بدون تردید مرهمی بر زخم های وارده بر 
پیکر عرصه های جنگلی و مرتعی استان 
است.  آن  شرقی  نواحی  بویژه  گلستان 
وی اضافه کرد: زراعت چوب در رامیان 
از سال ۹۳ شروع شده و درحال حاضر 
سطح زیرکشت آن حدود ۱۲ هکتار است 
که زارعین و سرمایه گذاران از درآمد آن 
برگزاری  گفت:  رجبلو  هستند.  راضی 
کلاس های ترویجی زراعت چوب برای 
زارعین و سرمایه گذاران و اعطای برخی 

و  فنی  مشاوره  ارائه  جمله  از  مشوق ها 
پرداخت تسهیلات  رایگان،  نهال  توزیع 
بانکی با کارمزد پایین و خرید تضمینی 
محصول می تواند به توسعه این طرح ملی 
در منطقه و استان گلستان کمک زیادی 
زارعت  توسعه  کرد:  تصریح  وی  کند. 
از گونه های  بیشتر  که  رامیان  در  چوب 
صنوبر، اکالیپتوس و پالونیا است علاوه 
بر کمک به حفظ جنگل ها، عاملی برای 
ایجاد فضای سبز و باد شکن اطراف مزارع 
خواهد بود.  شهرستان رامیان افزون بر ۲۷ 
باغی، ۳۶  و  زراعی  اراضی  هکتار  هزار 
هزار هکتار جنگل و ۲ هزار هکتار مرتع 
دارد. رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
گنبدکاووس گفت: امسال طرح زراعت 
چوب در این شهرستان مرزی که اراضی 
کم بازده زیادی دارد، با پرداخت تسهیلات 

به  هکتار  هر  برای  ریالی  میلیون   ۱۰۰
متقاضیان انجام می شود. فرشید رحمانی 
بابیان اینکه در این طرح ملی، منابع طبیعی 
بانکی،  تسهیلات  پرداخت  بر  علاوه 
مشاوره فنی ارایه و نهال رایگان نیز بین 
متقاضیان توزیع خواهد کرد، افزود: مطابق 
از هر هکتار زراعت  برآورد کارشناسان 
تا هفت  چوب پس از یک دوره چهار 
ساله که نهال ها به درخت تبدیل شدند، 
۲۵ مترمکعب چوب استحصال می شود 
که حداقل ۳۰۰ میلیون ریال برای کشاورز 
درآمد خواهد داشت. وی گفت: حاصلخیز 
بودن خاک منطقه و بالا بودن سطح آب 
گنبدکاووس  در  زیرزمینی  سفره های 
بهترین فرصت برای زراعت چوب در این 
شهرستان مرزی بویژه در مناطق شمالی 
یادآوری  با  آن است. رحمانی همچنین 
اینکه از ۲ سال پیش زراعت چوب در 

۲۰۰ هکتار از اراضی گنبدکاووس آغاز 
شده، ابراز امیدواری کرد: این طرح ملی 
با استقبال بیشتر کشاورزان منطقه مواجه 
شود. معاون امور جنگل اداره کل منابع 
طبیعی گلستان گفت: طرح ملی زراعت 
چوب با اهداف تامین مواد اولیه مورد نیاز 
صنایع چوبی و سلولزی و ایجاد درآمد 
پایدار برای زارعین، افزایش سطح فضای 
سبز، تنوع زیستی و اثرات زیست محیطی 
در قالب یک برنامه پنج ساله با کاشت 
می شود.  اجرا  درخت  هکتار  هزار   ۱۵۰
داود مقدسی افزود: براساس برنامه پیش 
بینی شده سازمان جنگل ها امسال زراعت 
چوب در سطح ۳۰ هزار هکتار از اراضی 
ملی و زراعی کشور انجام خواهد شد که 
سهم استان گلستان دراین طرح ملی ۲ 
هزار و ۴۰۰ هکتار است. وی اکالیپتوس 

و صنوبر را دو گونه درختی مناسب برای 
زراعت چوب در گلستان دانست و اضافه 
کرد: از این دو گونه، اکالیپتوس مناسب 
اراضی وسیع مناطق شرق و شمالی استان 
در  کاشت  مناسبت  نیز  صنوبر  گونه  و 
مناطق غربی و جنوبی آن است. وی بیان 
کرد: سازمان جنگل ها برای توسعه طرح 
زراعت چوب و ترغیب و تشویق زارعین 
زارعت،  نوع  این  به  گذاران  سرمایه  و 
نسبت به ارائه تسهیلات از جمله تامین 
نهال و ارائه مشاوره فنی رایگان، پرداخت 
تسهیلات ارزان قیمت ۸۰ تا ۱۰۰ میلیون 
ریال با دوره استراحت ۶ سال برای هر 
هکتار و معرفی زارعین به صاحبان صنایع 
چوبی برای انعقاد قرارداد خرید تضمینی 
محصول تولیدی اقدام می نمایند. معاون 
امور جنگل اداره کل منابع طبیعی گلستان، 
ریسک پایین و قدرت انتخاب کشاورز در 
نحوه و زمان برداشت محصول را از دیگر 
مزایای مهم زراعت چوب دانست و ادامه 
داد: در صورتی که به هر دلیل وضعیت 
بازار فروش محصول نامناسب باشد، زارع 
و سرمایه گذار می تواند با تاخیر چند ماهه 
تا چند ساله در برداشت محصول، ضمن 
حفظ سرمایه، با رشد درخت بر کمیت 
و کیفیت محصول خود بیفزاید. مقدسی 
شدن  خشک  از  پس  گفت:  همچنین 
درختان اکالیپتوس گلستان در سه مرحله 
به سبب سرما و یخبندان سال های قبل، 
دوباره زراعت چوب از سال گذشته در 
این استان با کشت ۲۰۰ هکتار به صورت 
اختیاری و خودجوش شروع شده ضمن 
اینکه در چند سال اخیر هم مقدار  ۳۰۰ 
زیر کشت  به  اراضی گلستان  از  هکتار 
گونه سریع الرشد پالونیا رفته است. وی 
افزود: اگرچه کشت پالونیا ممکن است 
منابع  اما  باشد  داشته  اقتصادی  صرفه 
شناخت  عدم  سبب  به  گلستان  طبیعی 
کامل این گونه غیربومی که دارای منشا 
خارجی بوده و آثار اکولوژیکی و محیطی 
آن به تایید مراکز تحقیقاتی نرسیده است، 
فعلا کشت آن را درسطح وسیع و مناطق 
جنگلی استان توصیه نمی کند. مقدسی 
همچنین اضافه کرد: امسال اداره کل منابع 
طبیعی گلستان در نظر دارد با بهره مندی 
پساب  جمله  از  غیرمتعارف  آبهای  از 
گرگان  شهرهای  فاضلاب  شده  تصفیه 
و گنبد و نیز آب آبندان های موجود به 
راستای  در  شمالی  درمناطق  خصوص 
اقتصادی کردن مراتع و اراضی کشاورزی 
و  توسعه زراعت چوب استفاده نماید. 
کارشناسان می گویند: برای زراعت چوب 
در هر هکتار زمین می توان تا هزار و ۱۰۰ 
نهال درختی غرس کرد که پس از یک 
دوره پنج ساله از هر هکتار ۲۵ مترمکعب 

چوب استحصال می شود.

 زراعت چوب یکی از موثرترین راه ها برای ممانعت از قطع درختان جنگل
، کاهش قاچاق چوب و صدمات جبران ناپذیر به طبیعت است. و توسعه این 

طرح ملی در یک دوره پنج یا ۱۰ ساله بدون تردید مرهمی بر زخم های
 وارده بر پیکر عرصه های جنگلی استان است.

حمایت از تیم های والیبال
 شهر گرگان پیگیری می شود

کمیته  جلسه  هشتمین  و  هشتاد  در 
گرگان  شهر  اسلامی  شورای  ورزش 
به ریاست سعید رحیمی، بر ضرورت 
حمایت از هیات والیبال برای حضور 
در مسابقات سوپر لیگ تاکید شد. به 
شورای  رسانی  اطلاع  مرکز  گزارش 
رحیمی  سعید  گرگان،  شهر  اسلامی 
با اشاره به اینکه تیم والیبال گرگان در 
رشته والیبال ساحلی زیر ۲۰ سال، مقام 
اول و سوم و در والیبال زیر ۱۸سال نیز 

مقام اول و سوم استان را کسب کرده 
است، گفت: امسال تیم والیبال بانوان 
نیز در لیگ یک کشور ثبت نام کرد و 
با توجه به تلاش و تمرینات این تیم 
سوپر  به  و  شود  پیروز  رود  می  امید 
مستلزم  موضوع  این  و  یابد  راه  لیگ 
یک عزم جدی و حمایت همه جانبه از 
این تیم می باشد. رئیس کمیته ورزش 
ادامه  شورای اسلامی شهر گرگان در 
امور  با  مشترک  نشست  برگزاری  از 

مالیاتی و سازمان فرهنگی ورزشی و 
هایی  حمایت  پیرامون  والیبال  هیئت 
که کارخانجات و شرکت ها می توانند 
به جای واریز مالیات اسپانسر از تیم 
های والیبال داشته باشند، طی جلسات 
آتی این کمته خبر داد. رحیمی افزود: 
در این جلسه همچنین گزارش برنامه 
های سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی 
شهرداری گرگان در هفته دفاع مقدس 

تشریح شد.
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۲00 مکان مذهبی در 
مینودشت سنددار می شود

رئیس اداره اوقاف شرق استان گلستان از 
صدور سند برای موقوفات و ۲۰۰ مکان 
مذهبی در شهرستان مینودشت خبرداد. به 
گزارش ایسنا، جعفر ذوبی سرابی گفت: 
بنیاد  اوقاف،  بین  تفاهم نامه  امضای  با 
علوی و منابع طبیعی، امسال بسیاری از 
موقوفات که دارای سند مالکیت نبودند، 
سنددار می شوند. وی افزود: همچنین 
طی تفاهم نامه ای دیگر بین اوقاف، بنیاد 
مستضعفان و اداره ثبت اسناد، به زودی 
برای ۲۰۰ اماکن مذهبی نیز سند مالکیت 
اوقاف  اداره  رئیس  صادر خواهد شد. 
شرق استان گلستان در ادامه بیان کرد: 
در راستای اشتغال زایی و حمایت از زنان 
شرق  اوقاف  نمایندگی  بی سرپرست، 
خدمت،  شمیم  طرح  قالب  در  استان 

تفاهم نامه ای استانی با اداره کل کار، تعاون 
و رفاه اجتماعی به امضا رسانده که طی 
آن زنان سرپرست خانوار اقلام بهداشتی 
را در اماکن مذهبی و موقوفات تولید 
می کنند. ذوبی خاطرنشان کرد: قرارگاه 
شمیم خدمت با کمک مراکز نیکوکاری، 
در دوران شیوع کرونا موفق به تولید بیش 
از ۱۲ هزار ماسک و پخت و توزیع بیش 
از ۱۴هزار پرس غذا در شرق استان شده 
است. وی از توزیع ۱۰۰ بسته تحصیلی 
بین دانش آموزان نیازمند خبرداد و گفت: 
تاکنون در شهرستان مینودشت بیش از 
پنج هزار بسته بهداشتی و بیش از ۵۰ هزار 
لیتر مواد ضدعفونی سطوح توزیع شده 
است. سرابی به طرح های عمرانی اداره 
اوقاف شرق استان نیز اشاره کرد و افزود: 

احداث بنای امامزاده جعفر مینودشت، 
امامزاده موسی بازگیر و امامزاده محمد 
داریم.  اقدام  دست  در  را  زمین  تیغ 
رئیس اداره اوقاف شرق استان گلستان 
با اشاره به کشف و ثبت ۵ فقره موقوفه 
منفعتی، گفت: تغییر کاربری زمینی وقفی 
به مساحت ۳ هکتار واقع در شهرک 
رزمندگان مینودشت انجام شده که پس 
از قطعه بندی، ساخت مجتمع های طرح 
ملی مسکن در آن انجام خواهد شد. وی 
همچنین به کاشت گردو در ۷ هکتار از 
زمین های شیب دار بخش کوهسارات 
مینودشت اشاره کرد و گفت: این اقدام 
صورت  کشاورزی  جهاد  همکاری  با 
گرفته، باعث اشتغال زایی در آن منطقه 

شده است. 

خبر

صدور اخطاریه برای آبیاری 
کنندگان مزارع با فاضلاب خام

مدیر دفترمحیط زیست و کیفیت منابع آب 
در  گفت:  گلستان  ای  منطقه  آب  شرکت 
شش ماهه نخست سال جاری تعداد ۱۲۰ 
مورد آبیاری مزارع با فاضلاب خام شناسایی 
امر صادر و  مالکان  به  آن  اخطاریه های  و 
های  دستگاه  برای  ها  اخطاریه  رونوشت 
اجرایی و نظارتی )سازمان حفاظت محیط 
زیست و وزارت بهداشت و محاکم قضایی 
روابط  گزارش  به  است.  شده  ارسال  و...( 
گلستان،  ای  منطقه  آب  شرکت  عمومی 
عبدالرضا کابلی اظهار کرد: آبیاری مزارع و 
زمینهای کشاورزی با فاضلاب خام و تصفیه 
نشده یکی از مشکلاتی است که سالهاست 
زیرا  است  قرارگرفته  مسئولان  توجه  مورد 
به طور مستقیم با سلامت شهروندان جامعه 
ارتباط دارد. وی افزود: انواع سبزی، صیفی 
و محصولاتی که در اراضی کشاورزی مورد 
آبیاری با فاضلاب خام تولید می شود، ممکن 
است بدون نظارت برشیوه پرورش و آبیاری 
وارد بازار شوند و با مصرف آن سلامت افراد 
جامعه به خطر افتد. کابلی بیان کرد: براساس 
ماده ۶۸۸ قانون مجازات اسلامی هر اقدامی 
مانند آلوده کردن آب آشامیدنی و توزیع آن، 
مواد  و  دامی  فضولات  بهداشتی  غیر  دفع 
زائد، تخلیه سموم در رودخانه ها و استفاده 
غیرمجاز از فاضلاب خام یا پساب تصفیه 
کشاورزی  مصارف  برای  فاضلاب  خانه 
توزیع  قانون   ۴۶ ماده  طبق  است.  ممنوع 
عادلانه آب، سازمان حفاظت محیط زیست 
مسئولیت پیشگیری از آلوده ساختن منابع 
آبی را برعهده دارد. وی تصریح کرد: هرچند 
شرکت آب منطقه ای مسئولیت قانونی در این 
خصوص ندارد اما همواره و بطورمستمر از 
در صورت  و  بازدید  فاضلاب  دفع  محل 
با فاضلاب خام،  آبیاری مزارع  از  استفاده 
را  آن  اخطاریه های  تذکر شفاهی،  ضمن 
برای مالک ابلاغ و مراتب به دستگاههای 

مرتبط اعلام می گردد.

اعضای هیات مدیره 
انجمن موسیقی معرفی شدند

طی حکمی از سوی علی ثابت نیا مدیرعامل 
انجمن موسیقی ایران، اعضای هیات مدیره 
انجمن موسیقی استان گلستان معرفی شدند. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی گلستان، با حکم علی ثابت 
نیا مدیرعامل انجمن موسیقی ایران، ابوالفضل 
امیرلطیفی، ابوذراسماعیلی، رویا ریاضی، امید 
کمیلی به عنوان اعضای اصلی و سید احمد 
حسینی و حسین احمدی به عنوان اعضای 
انجمن  مدیره  هیات  عنوان  به  البدل  علی 
موسیقی استان گلستان معرفی شدند. یادآوری 
می شود همچنین از سوی مدیرعامل انجمن 
موسیقی ایران، اعضای هیات مدیره استان های 
کردستان، گیلان، مازندران، هرمزگان، یزد و 

منطقه آزاد اروند معرفی شدند.

گلستان مشکلی درزمینه تولیدماسک ندارد
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گلستان با 
بیان این که سه کارخانه ماسک در استان 
فعال هستند، گفت: ماسک باید مطابق با 
نرخ سازمان غذا و دارو و تعزیرات یعنی 
با قیمت هزار و ۳۰۰ تومان عرضه شود. 
به گزارش مهر، عبدالرضا فاضل اظهارکرد: 
تولید  استان  در  اسفندماه  از  مقطعی  در 
ماسک نداشتیم ولی هم اکنون سه کارخانه 
تولید ماسک و ۶ کارخانه مواد شوینده در 
از  یکی  افزود:  است. وی  فعال  گلستان 
مصوبات ستاد کرونای استان این بود که 
مجتمع صنعتی تولید ماسک در شهرستان 
هزار   ۵۰۰ روزانه  تولید  با  گنبدکاووس 
ماسک مجوز توزیع گرفت و این مجموعه 
زیر نظر کارشناسان غذا و دارو فعال خواهد 
بود. رئیس دانشگاه علوم پزشکی گلستان 

بیان کرد: در حال حاضر وضعیت استان 
ولی  بوده  خوب  ماسک  تولید  نظر  از 
باید مطابق با نرخ سازمان غذا و دارو و 

تعزیرات یعنی با قیمت هزار و ۳۰۰ تومان 
عرضه شود. فاضل تصریح کرد: اگر ماسک 
این  از  بیش  یا فروشگاهی  در داروخانه 

عرضه شد برخورد قانونی صورت خواهد 
گرفت. وی اضافه کرد: چند ماه گذشته 
در تهیه پارچه و مواد اولیه تولید ماسک 
اکنون  هم  ولی  داشت  مشکلاتی وجود 
سهمیه دولتی ارائه می شود و امیدواریم که 
ارائه کنندگان ماسک این قیمت را رعایت 
کنند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی گلستان 
گفت: کارشناسان غذا و دارو و تعزیرات 
با گرانفروشان برخورد کرده و چند واحد 
در استان پلمب شده است. فاضل همچنین 
بیان کرد: یک ماه گذشته طبق بررسی ها، 
۷۵ درصد مردم استان پروتکل ها را رعایت 
کرده ولی هم اکنون این رقم به ۵۰ درصد 
رسیده است و اگر می خواهیم پیک سومی 
از  استفاده  درصد  باید  نباشیم  شاهد  را 

وسایل محافظت فردی را بالا ببریم.

آگهی تجدید مناقصه عمومی  شماره 99/41
1-مناقصه گزار: شرکت پشتیبانی امور دام استان گلستان به شناسه ملی 1400۲771736 
به  اول جاده گرگان  نشانی: گرگان-کیلومتر  به  اقتصادی 411113673771  و شماره 

گنبد- شهرک شهیدبهشتی
2- موضوع مناقصه:

مناقصه الف: واگذاری خدمات دبیرخانه و پذیرایی از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت به شماره مناقصه ۲099001014000947

به  نقد  وجه  واریزی  فیش  اصل  کار:  ارجاع  فرآیند  در  شرکت  تضمین  نوع   -3
شماره  شناسه  کد  با   IR  900100004001039۸06370564 شبا  حساب  شماره 
کلیه  در  واریز  قابل  مرکزی  بانک  خزانه   963۲0397۸1000000000000000000۲6
شعب بانک ملی ایران و سایر بانک های مجاز یا ضمانت نامه بانکی به نام مناقصه گزار 
)کلیه بانکها به جز بانک سرمایه و بان ایران زمین( و یا اوراق مشارکت بی نام تضمین شده 
بانک ها و دولت با قابلیت باز خرید قبل از سر رسید )موضوع قانون نحوه انتشار اوراق 
مشارکت( را ضمن درج در سامانه ستاد در پاکت الف لاک و مهر شده تا ساعت 13/30 

روز 5 شنبه مورخ 1399/0۸/15 به مناقصه گزار تسلیم گردد.
4- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار بمبلغ 3۲0000000 ریال می باشد.

پیشنهاد و گشایش پیشنهادهای مالی:

1-5- مهلت دریافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد: تا ساعت 14/30 روز دوشنبه مورخ 
1399/0۸/05

2-5- مهلت ارائه پیشنهاد در سامانه ستاد: تا ساعت 17 روز 5 شنبه مورخ 1399/0۸/15

3-5- مهلت تحویل پاکت الف محتوی اصلی تضمین: تا ساعت 14/30 روز 5 شنبه مورخ 
1399/0۸/15

4-5- زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10 صبح روز یکشنبه مورخ 1399/0۸/1۸ واقع 
در نشانی مناقصه گزار

6- خرید اسناد: متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند پس از واریز 500,000 ریال 
)غیرقابل استرداد به شماره حساب شبا 310100004001039۸040060۸7IR با کد شناسه 
بانک  خزانه  حساب  به  پایا  بصورت   367039۸7۸۲03900۸00000000000۲61 شماره 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران )از طریق سامانه ستاد( در زمان مهلت دریافت اسناد 
)ردیف 1-5 آگهی( به آدرس اینترنتی www.setadiran.ir مراجعه و اسناد مناقصه را 

دریافت نمایند.
7- فیش/رسید پرداخت مبلغ 500,000 ریال خرید اسناد در مهلت ارایه پیشنهاد )ردیف 

3-5 آگهی( به همراه پاکت الف به دبیرخانه کمیسیون معاملات شرکت تحویل گردد.
به  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  مناقصه  برگزاری  مراحل   -۸
آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 
امضای  گواهی  دریافت  و  مذکور  سایت  در  نام  ثبت  مراحل  قبلی،  عضویت  عدم 
الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه روز 

سه شنبه مورخ 1399/07/۲9 می باشد.
9- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

روابط عمومی             شناسه آگهی 1026792

شرکت سهامی پشتیبانی اموردام کشور



سه شنبه 29مهر ماه 1399/ سال بیست و دوم / شماره 2097

اجتماعي. فرهنگي. سیاسي. اقتصادي. ورزشي
golshanemehr1@ yahoo.com

 صاحب امتیاز:  احسان مکتبي
maktabi.ehsan48@gmail.com

  مدیرمسوول:  مریم قرآنی
 سردبیر : محمد جواد مکتبی 

 ـطبقه سـوم   ـپاسـاژ قدس   ـخیابان امام خمیني    نشـاني:  گرگان 
 ـ۰۱7 تلفکس:  322443۰2-3224۱۱95 

 
خبر

برگزاری 3 رویداد نمایشگاهی در 
استان گلستان با مجوز ستاد کرونا

 

مدیرعامل شرکت نمایش��گاه های بین المللی 
گلس��تان از برگ��زاری همزم��ان ۳ روی��داد 
نمایشگاهی بخش کشاورزی به میزبانی استان 
با مجوز ستاد کرونا خبر داد.مهرداد یزدی اظهار 
داشت : براساس تقویم نمایشگاهی تقریبا هر ماه 
یک تا دو نمایش��گاه در استان برگزار می شود 
اما به علت ش��یوع کرونا نمایشگاه های استان 
در ۶ ماهه نخس��ت امسال لغو شد.وی با بیان 
اینکه مجوز برپایی نمایشگاه در شرایط زرد و 
نارنجی در اس��تان ها داده شده است، گفت: در 
جلسه روز گذشته ستاد کرونای استان برگزاری 
۳ رویداد نمایشگاهی بخش کشاورزی مصوب 
شد و کارت های دعوت صرفا برای متخصصان 
این بخش برای حضور در نمایش��گاه ارسال 
شده است و بازدید به صورت عمومی گذشته 
نیست. وی گفت: این ۳ رویداد نمایشگاهی از 
فردا )۲۹ مه��ر( تا دوم آبان ماه در محل دائمی 
نمایشگاه های بین المللی استان برپا خواهدشد. 
در این دوره از نمایشگاه ۴۵  شرکت از جمله 
نمایندگی چند برند خارجی حض��ور دارند.
ی��زدی با اش��اره به حض��ور تولیدکنندگان و 
صنعتگرانی از ۱۰ استان در این نمایشگاه اظهار 
داشت: عمده تولیدکنندگان نهاده های کشاوزی، 
زنجیره های تولید، صنایع غذایی، ماشین آلات 
مرغداری و دامپ��روری، تجهیزات گلخانه ای 
و ادوات کش��اورزی بیش��ترین مش��ارکت را 
در این نمایش��گاه دارن��د.وی درباره رعایت 
ش��یوه نامه های بهداشتی س��تاد کرونا افزود: 
دستورالعمل های برگزاری نمایشگاه در شرایط 
کرونایی از س��وی س��ازمان توسعه تجارت 
ابلاغ شد و زیرنظر س��تاد کرونای استان این 
نمایشگاه ها برپا می ش��ود.مدیرعامل شرکت 
نمایشگاه های استان گفت: استفاده از ماسک 
برای همه غرفه داران و بازدیدکنندگان الزامی 
است. همچنین تهویه مناسب، رعایت فاصله 
گذاری مناس��ب، اطلاع رسانی فاصله گذاری 
با چسب ها در کف س��الن و رنگ آمیزی در 
محوط��ه بیرونی نمایش��گاه ها و مجزا کردن 
ورودی ها و خروجی ها و ضدعفونی مستمر 
کف و سطوح در این نمایشگاه انجام خواهد 
شد. همچنین شرکت کنندگان و بازدیدکنندگان 

این نمایشگاه تب سنجی خواهند شد.

با گذشت بیش از ۵۰۰ روز از سیل گلستان، 
هنوز تعدادی از خانه های آسیب دیده به طور 
کامل بازسازی نش��ده اند و مسئولان قول 
مساعد دادند که این خانه ها نیز تا پیش از 
فصل سرما تکمیل شود.به گزار ش ایسنا، 
اوایل سال ۹۸ سیلی عظیم مردم  گلستان را 
غافلگیر کرد؛ میهمانی ناخوانده که تا دوماه 
ماندگار شد. ش��هرها و روستاهای زیادی 
در این استان زیر آب رفتند و هزاران خانه 
تخریب ش��د. در آن روزها درد زخمی که 
س��یل بر تن م��ردم ترکمن صحرا بر جای 
گذاشته بود، با کمک های بی دریغ مردم از 
اقصی نقاط کشور و دستگاه های مختلف، 
کم��ی آرام  گرفت. کمک ها مرهم درد بود 
ولی آنچه که درد را علاج می داد، بازسازی 
دوباره ش��هرها و روس��تاها و بازگش��ت 
ب��ه زندگی ع��ادی مردم بود.مس��ئولان و 
دستگاه های زیادی پای کار آمدند تا هر چه 
زودتر زندگی عادی را به مردم بازگردانند. 
وعده های زیادی برای بازسازی این مناطق 
داده ش��د و مردم امیدوار شدند. اکنون که 
چندی��ن م��اه از وقوع این س��یل ویرانگر 
می گذرد، به میان مردم آق قلا کانون اصلی 
سیل رفتیم و س��راغ وعده هایی که به آنها 
داده شده را گرفتیم.یک شهروند روستایی 
شهرس��تان آق قلا گفت: س��یل که آمد در 
داخ��ل خانه ما یک و نی��م متر آب جمع 
شد و بعد از مدتی دیوارهای خانه تخریب 
ش��د. بعد از سیل که می خواستیم خانه را 
بازس��ازی کنیم، به ما گفتند که زمین خانه  
م��ا جزو اراضی ملی اس��ت؛ این موضوع 
در حالی اس��ت که خانواده های ما بیش از 
۱۰۰ سال در اینجا زندگی می کردند. اعلام 
کردند که ۳۰۰ مترمربع از زمین را به صورت 
رایگان می دهند و مابقی را باید خریداری 
کنیم. قرار ش��د ک��ه اضافه پ��ول زمین را 
به صورت اقساطی پرداخت کنیم.آقای آق 
تازی که در روس��تای چن سیبلی زندگی 
می کند، افزود: این موضوعات باعث ش��د 
که عملیات بازسازی خانه کمی به تأخیر 
بیافتد و از اول امس��ال شروع کنیم. امسال 
ه��م با توجه به افزایش قیمت ها، با وجود 
دریافت تس��هیلات بنیاد مسکن و کمک 
کمیته امداد، نتوانس��تیم خانه را کامل کنیم 
و ناقص است.وی با اشاره به اینکه حمام 
و سرویس بهداشتی خانه خود را تکمیل 
نکرده است، گفت: آب و برق وصل شده 
ولی با توجه به اینکه نتوانستیم کنتور گاز 
تهیه کنیم، هنوز گاز وصل نشده است. در 
سیل تمام وس��ایل خانه ما از بین رفت و 
دیگر نتوانستیم همه آنها را تهیه کنیم.وی 
خاطرنشان کرد: بعد از وقوع سیل به همراه 
مادرم و زن و دو بچه ام تا مدت بیش از یک 
س��ال در چادر زندگی می کردیم. با وجود 
اینکه خانه ناقص است، وسایل اندکی که 

داش��تیم را به همین خانه نیمه کاره آوردیم 
تا حداق��ل بعدازاین همه م��دت از چادر 
خارج شویم.این شهروند روستایی گفت: 
ش��غل من کارگری است و در این شرایط 
ش��یوع کرونا هم کار کردن مشکل شده و 
درآمدم کم ش��ده اس��ت. این روزها را با 
یارانه می گذرانیم. برای اشتغال به ما گفتند 
که ۵۰ میلیون تومان وام می دهند. ما هنوز 
تو اقساط زمین و وام بنیاد مسکن مانده ایم، 
چگونه می توانیم اقساط این وام را پرداخت 
کنیم؟وی یادآور شد: هنوز چندین خانوار 
در روس��تا وجود دارند که در چادر یا در 
خانه قبلی که اس��تحکام مناس��بی ندارد، 
زندگی می کنند.وی بیان کرد: خیران برای 
خوراک و پوش��اک خصوص��اً در ماه های 
اول کمک های خوبی به ما می کردند ولی 
الان حدود پنج ماه اس��ت که هیچ کمکی 
به دست ما نمی رسد. از خیران درخواست 
می کنیم که در این روس��تا حضور یابند و 
از نزدیک مشکلات ما را ببینند. مهم ترین 
دغدغه مردم تکمیل خانه هایشان است که 

واقع��اً توانایی انج��ام آن را ندارند.یکی از 
شهروندان ش��هر آق قلا نیز اظهار کرد: در 
سیل س��ال ۹۸ خانه ما به مدت حدود دو 
ماه، زیر آب رفت. بعد از سه ماه از فروکش 
کردن آب، کار ساخت خانه را با ۹۰ میلیون 
تومانی که بنیاد مسکن به حسابم واریز کرد، 
شروع کردم اما هنوز نتوانستم آن را تکمیل 
کنم.وی ادامه داد: مهندسی که کار ساخت 
خانه را به او واگذار کردیم، ما را زیاد معطل 
می کند و به تأخیر انداختن ساخت وساز، 
باعث افزایش هزینه ها شده است. هنوز کچ 
کاری و یکسری از کارهای دیگر باقی مانده 
است.وی با اشاره به اینکه شغل آزاد دارد، 

گفت: هنوز با وجود خطر ریزش، در خانه 
قبلی زندگی می کنیم و خانه جدید نرفتیم و 
مهم ترین دغدغه ما تکمیل خانه مان است.
در ادامه، یک شهروند روستایی شهرستان 
آق قلا گف��ت: بعد از س��یل مجموعاً ۸۶ 
میلیون تومان از سوی بنیاد مسکن و کمیته 
امداد به حس��اب ما واریز شده است. این 
پول را با توجه به پیشرفت کار ساخت وساز 
می توانیم مرحله به مرحله از حساب دریافت 
کنیم. خانه ما در حریم رودخانه بود و بنیاد 
مس��کن زمینی را رایگان واگذار کرد تا در 
آن خانه بسازیم.وی با اشاره به اینکه کارگر 
اس��ت، افزود: ۲۸ میلیون در حس��اب من 
باقیمانده ولی با توجه به افزایش هزینه ها، 
قادر به تکمیل خانه نیس��تم. فقط توانستم 
اس��کلت خانه را بسازم و مابقی کار مانده 
اس��ت. در اطراف خانه م��ن ده نفر دیگر 
همین مشکل را دارند.وی خاطرنشان کرد: 
در سیل فقط فرصت شد نصف وسیله های 
خانه را جمع کنیم و مابقی آنها از بین رفت. 
کل کمک هایی که به ما شد همان ۸۶ میلیون 

تومانی که به حساب واریز شده که بخشی 
از آن بلاع��وض و مابق��ی آن تس��هیلات 
است.این شهروند روستایی با اشاره به اینکه 
در ح��ال حاضر در خانه اج��اره ای زندگی 
می کنند، گفت: تاکنون س��یمان رایگان به 
ما داده نشده اس��ت.در ادامه، یک شهروند 
روس��تایی که خانه خ��ود را تکمیل کرده، 
اظهار کرد: مدت کمی بعد از فروکش کردن 
سیل، کار ساخت خانه را آغاز کردیم. جزو 
اولین خانه هایی بودیم که در روستایی چن 
سیبلی بازسازی خانه مان را آغاز کردیم. برای 
ساخت خانه بنیاد مسکن به ما کمک کرد و 
بقیه را از آورده خودمان ساختیم.وی با اشاره 

به اینکه در مدت پنج ماه خانه اش را تکمیل 
کرده، خاطرنشان کرد: آنهایی که امسال کار 
ساخت وساز را آغاز کردند با مشکل گرانی 
روبه رو شدند. ما با هزینه های کمتر خانه را 
سال قبل ساختیم.این شهروند روستای چن 
سیبلی با اشاره به اینکه ۱۶۰ پاکت سیمان 
رایگان دریافت کرده اس��ت، تصریح کرد: 
در اوایل زمان وقوع سیل در خانه خواهرم 
زندگی می کردیم اما زندگی کردن در آنجا 
سخت بود بعد از مدتی در همان ساختمان 
نیمه کاره ای که در حال ساخت بود، با چادر 
زندگ��ی می کردیم تا در نهای��ت که خانه 
تکمیل و خیالم��ان راحت ش��د.در ادامه، 
مش��کلات مردم را به گوش مدیرکل بنیاد 
مسکن استان گلستان رساندیم. سیدمحمد 
حسینی با اش��اره به اینکه سال گذشته ۲۲ 
استان درگیر سیل شدند، گفت: گلستان جزو 
استان هایی بود که بیشترین خسارت را در 
سیل دید. هیچ واحد مس��کونی را نداریم 
که خس��ارت آن پرداخت نشده باشد.وی 
افزود: مجموعاً ۸۱۵ میلیارد تومان تسهیلات 
و کمک بلاعوض برای بازس��ازی و تعمیر 
واحدهای مسکونی در استان پرداخت شده 
است. برای واحدهای احداثی در شهرها ۹۴ 
میلیون تومان و روس��تاها ۷۶ میلیون تومان 
پرداخت شد. این مبلغ متناسب با پیشرفت 
فیزیکی واحدها به صورت مرحله به مرحله 
قابل برداشت بوده است.مدیرکل بنیاد مسکن 
استان گلس��تان بیان کرد: علاوه بر اینها از 
سوی کمیته امداد و بهزیستی هم کمک هایی 
به افراد تحت پوش��ش ص��ورت گرفت. 
هلال احم��ر هم به مردم گمیش��ان، آق قلا 
و گنب��دکاووس مبلغ ۵ تا ۱۰ میلیون تومان 
کمک داشته است.حسینی معتقد است که 
از مجموع کل واحدهای مسکونی، حدود 
۲ تا ۳ درصد واحدها هنوز تکمیل نش��ده 
که در حال تکمیل آن هس��تند.وی علت 
این موضوع را مسائل مربوط به انصراف 
و جایگزین��ی آنها و یا تأخی��ر در تأمین 
زمین عنوان کرد و گفت: این واحدها که 
با تأخیر و در سال جاری کار ساخت وساز 
را آغ��از کردند، به مش��کلات گرانی بر 
خوردند. به دنبال این هس��تیم کمک های 
بلاع��وض دیگری را ب��رای این واحدها 
در نظ��ر بگیریم تا آنها نی��ز قبل از فصل 
سرما تکمیل ش��وند. این افراد شناسایی 
شده هستند و نگران نباشند.مدیرکل بنیاد 
مسکن گلستان خاطرنشان کرد: علاوه بر 
بازسازی واحدهای مسکونی، ۵۰۹ پروژه 
بازس��ازی تأسیسات روبنایی با اعتبار ۵۰ 
میلیارد تومان در ۲۴۰ روس��تای اس��تان 
گلستان انجام شد.به گزارش ایسنا، حدود 
۲۲ هزار واحد مسکونی گلستان در سیل 
سال ۹۸ دچار آسیب شدند که از این تعداد 
۷۷۰۷ واحد احداثی و مابقی تعمیراتی بود.

درد دل سیل زدگان گلستان 
با گذشت بیش از 5۰۰ روز از سیل گلستان، هنوز تعدادی از خانه های آسیب دیده به طور کامل بازسازی نشده اند.
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